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ZAPISNIK 
 
sa 16. sjednice Skupštine Istarske  županije, održane 1.10.2018. godine 
(ponedjeljak), u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 

 
Sjednicu je u 10,05 sati otvorila TAMARA BRUSSICH, potpredsjednica 

Skupštine Istarske županije (IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koja je sjednici i 
predsjedavala 
 U nastavku PREDSJEDATELJICA. 
     
PRISUTNI – ODSUTNI:     
 

 IŽ. 15 (svečana)  
25. 09. 2018. 

PRISUTNI – ODSUTNI PAZIN 

R. 
Br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIM: 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni Opravdano 
odsutan 

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni od4. sjed. 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

 7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović 
Hrvatin 

IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  
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OSTALI PRISUTNI: (1.010.2018. Pazin) 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ, 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 
FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

28. Ljerka Peruško SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

29. Radovan Cvek SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

31. Milio Bulić SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

32. Silvano Hrelja SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

33. Goran Subotić SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

34. Mirjana Galo SDP – HSU - HSS – SDSS – IL  

35. Ilirijana Croata Medur HDZ ( od 5. sjednice)  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. Mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. Dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid Odsutan 

42. Goran Poropat Živi zid  

43. Dr. sc. Tea Golja MOST NL  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  
druge etničke manjine IŽ,  

VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za reviziju, 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
dr.sc. EZIO PINCAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, 

lovstvo, ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
GORDANA KLIMAN DELTON, v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, 

lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb 

IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku 

kulturu  Istarske  županije,  
IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  

europske integracije IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije 
ROBI ZGRABLIĆ, Ravnatelj ŽUC-a IŽ 
 Sjednici prisustvuje 39 vijećnika. 

PREDSJEDATELJICA, pozdravlja sve prisutne, Župana Istarske županije (u 
nastavku ŽUPAN IŽ) sa suradnicima, sve ostale prisutne i predstavnike javnog 
informiranja. 

Materijale za  16. sjednicu Skupštine Istarske županije  vijećnici su dobili e–
mailom,.  

Na predloženi dnevni red nije bilo  nikakvi prijedloga  za  izmjene i dopunu, pa 
ga daje  na glasanje, te nakon glasanja  utvrđuje da je Skupština jednoglasno za 16.  
sjednicu, usvojila slijedeći 
 

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 

2018. godinu 
4. Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje 01. siječnja do 30. lipnja 

2018. godine 
5. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja 

o izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije 
za razdoblje od 01.01. do 30.06. 2018. godine 

6. Prijedlog Odluke o zaduživanju Istarske županije 
7. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće 

bolnice Pula 
8. Prijedlog odluke o davanju suglasnosti na Izmjene statuta Bolnice za 

ortopediju i rehabilitaciju Prim.dr. Martin Horvat Rovinj 
9. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Regionalnog programa uređenja i 

upravljanja morskim plažama Istarske županije 
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10. Prijedlog Rješenja o izboru članova i zamjenika članova Savjeta mladih 
Istarske županije. 

 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije 
                    

Zapisnik sa   14. i 15. sjednice, koje su održane u mjesecu rujnu bit će spremni za 
slijedeću radnu sjednicu Skupštine IŽ. 

 
Skupština je bez  primjedbi i dopuna jednoglasno verificirala zapisnik sa 13. 
sjednice Skupštine Istarske županije. 

 AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

PREDSJEDATELJICA, naglašava da pitanja vijećnika traju 60 minuta. Vijećnik ili 
vijećnica mogu postaviti najviše dva pitanja u trajanju ukupno od dvije minute. Na 
pitanje odgovara Župan ili osoba  koju on ovlasti i može trajati najviše 5 minuta. 
Vijećnici mogu postaviti dopunsko pitanje ili iznijeti mišljenje o odgovoru u trajanju od 
jedne minute, dok Župan ima pravo na dopunsko pitanje u trajanju od dvije minute. 
Nema replike i ispravka netočnog navoda. 

 Nekolicina vijećnika i vijećnica sa prošle sjednice nisu uspjeli postaviti pitanje: 
Robert Velenik, Mirjana Galo Marino Baldini,  Zvonko Liović, neki su u međuvremenu 
odustali od postavljanja pitanja, tako da prije nego se ostali prijave;  Robert Velenik, 
Mirjana Galo, Marino Baldini, imaju pravo na svoja pitanja. Ostali vijećnici koji će 
postaviti pitanja su : Vili Rosanda, Sanja Radolović, Josip Anton Rupnik, Tatjana 
Tomajić, Miloš  Bajić, Damir Grünbaum, Vedrana Gregorović Hrvatin, Divna 
Radolović Rosanda, Tea Golja i Goran Poropat. 

 
ROBERT VELENIK, ima dva pita, jedno od prošlog puta, zbog aktualnosti teme 

velikog značaja za Istru, za Skupštinu i za državu, postavlja pitanje i o Uljaniku 
Podsjeća sve skupštinare da se o tome diskutiralo više  puta na sjednici Županijske 
skupštine i da su donijeti neki Zaključci, tako su  12.02.2017. donijeli Zaključke na 
temu Uljanika, 11.09.  Deklaraciju o Uljaniku.  Svoje pitanje upućuje gospodinu 
Županu : da li ima novih saznanja odnosno informacija vezanih za situaciju o 
Uljaniku. 

Drugo pitanje je vezano uz funkcioniranje naše države, a tiče se lokalne 
samouprave. Isto tako cirka prije 3 mjeseca čuo sam informaciju da će se državne 
uprave na razini županija ukinuti i da će se priključiti županijama. Gospodine Župane, 
da li imate više informacija o tome da nas izvijestite. 
 

ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Robertu Veleniku na postavljena dva vrlo 
konkretna  i aktualna pitanja. Ujedno čestita  Dan starijim osobama, koji pada na 
1.10.2018. godine.  

Oko Uljanika imali smo već 12.02. zajednički Zaključak što znači da od 
početka smo zauzeli jasan stav u kojem smjeru dalje,  kao regionalna samouprava ili 
Županija, želimo da se razvija Uljanik odnosno Uljanik Grupa. Nažalost, u Uljanik 
Grupi imamo  0,08 %  dionica što ne znači da nismo itekako zainteresirani za 
sadašnjost i budućnost Uljanika, upravo obrnuto, maksimalno smo zainteresirani i 
zbog toga i radimo sav ovaj  pritisak i napore kako bismo sačuvali Uljanik, prije 
svega, brodogradnju. Vaše pitanje odnosi se na aktualan trenutak i rekli ste da li 
imamo nekakva nova saznanja što  je sada defakto aktualno oko Uljanika. 
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Podsjetit ću što je i sam premjer rekao kada je 13.09.2018. bio u Puli, kada je 
Vlada bila u Puli 13.09.2018. godine u Puli, jasno nam je dano do znanja da postoje 
tri scenarija. Danas ne znam koja od 3 scenarija Vlada, kao najveći pojedinac 
partner, vlasnik Uljanika, Uljanika želi dalje realizirati zajedno sa Upravom, sa 
vlasnicima Uljanika i  da li sa ovim ili sa nekim drugim strateškim partnerom. Prošli 
tjedan zajedno sa Gradonačelnikom Pule, Riječkim i Primorsko-goranskim županom i 
sa svim dionicima bili smo u   ministarstvu na jednom jako dugačkom sastanku, koji 
je zaključen samo sa činjenicama da smo sve stvari stavili na stol i da smo rekli što 
želimo svaka od strana, a isto tako da su jasno dani zadaci Upravi da doradi plan 
restrukturiranja s  obzirom na uočene nepravilnosti koje se ponavljaju, a koje se tiču i 
primjedbe Europske komisije na predloženi plan restrukturiranja. Ovo što sam rekao 
gore reći ću i danas. Što se tiče prostornih planova  najviše bih volio, kao Župan ili 
kao čovjek iz Istre, da brodogradilište nastavi raditi sa maksimalnom zaposlenošću, 
da brodogradilište i dalje proizvodi brodove, i da  ne trebamo takve sastanke imati. 
Međutim, situacija je takva da nas demantira. Što se tiče prostornih planova  
najsretniji bih bio da se apsolutno ništa ne treba mijenjati i da to sve skupa ostane 
upravo kako je danas. Isto tako trebamo imati na umu što je naš prioritet i što mislim 
da je najvažnije. Najvažnije je održivost brodogradnje, jer u planu restrukturiranja, da 
li u ovom ili u nekom drugom, sa ovim, sa desetim strateškim partnerom, mislim da je 
najvažnije zacementirati dugoročnu opstojnost brodogradnje, a ne pričati o tri ili pet 
godina, već dobiti garancije da brodogradnja u Puli na prostoru Uljanika puno duže 
od toga će se zadržati. Da li država to želi, vjerujem da želi. Isto pitanje sam postavio 
i u  srijedu i u par navrata prije, jer ako želi postoje načini kako to učiniti, postoje 
metode kako neke druge zemlje  horizontalnim potporama i mnogim drugim stanu iza 
svoje brodogradnje, iza svoje proizvodnje, iza svojeg izvoza. Vjerujem da će to biti  
uključeno u nekom od tih scenarija o kojima sam prije rekao i da će jasno i 
nedvosmisleno Vlada i kao onaj koji definira budućnost neke zemlje, proizvodnu ili u 
ovom slučaju  brodograđevnu budućnost, ali ponavljam i kao najveći pojedinačni 
vlasnik jasno reći u kom smjeru dalje vidi brodogradnju. 

Što smo mi kao lokalna i regionalna uprava općenito ovdje, nevažno da li 
pričamo o nekoj tvrtci ovdje iz Pazin, Labina, Poreča ili Pule, učinili ? Prije svega 
servis, servis u njihovim razvojnim potrebama i planovima I u tom smislu, jasno je da 
mi trebamo maksimalno zagovarati o onome što mislimo da je dobro, da je potrebno i  
radi šire zajednice, da ne govorim radi kompletne Puljštine, a to je proizvodnja, jer 
mislim da je previše narastao postotak BDP-ea od turizma u Republici Hrvatskoj. 
Hvala bogu, u Istarskoj županiji  još to tako nije i to trebamo zadržati. Što želim reći ? 
Želim reći da je naš prioritet, kao što smo iks puta rekli, brodogradnja. Međutim, želim 
ovdje jasno i nedvosmisleno  reći i odgovoriti na mnoge teme koje  često možete 
čitati ili slušati oko nekakvih prostornih planova koji tobože  su u nekoj fazi izrade. 
Nema toga, nema nikakvih razgovora o takvim temama, niti sam ja sudjelovao na 
takvim  razgovorima, niti je bilo kakav prijedlog, zahtjev Uljanika došao. Kada kažem 
Uljanika onda Uljanik nije Uprava, Uljanik, prije svega, je trgovačko  društvo koje ima 
svoje zaposlenike, Uljanik je društvo koje ima svoju Skupštinu, Nadzorni odbor i onda 
Upravu. Skupština Uljanika biti će 16.010.2018. godine i  vjerujem da će i država 
konačno dati svoja dva člana u Nadzorni odbor Uljanika, jer će time pokazati da joj je 
stalo do budućnosti Uljanika, što smo i jasno rekli u srijedu na sastanku s 
predstavnicima dva Ministarstva, a što se tiče naših prostornih planova, kao i Grada 
Pule. Mislim da smo tu super jasni i egzaktni i da non stop ponavljamo da ni jedan 
korak, ni jednu promjenu  Prostornog plana nećemo napraviti na štetu radnika, na 
štetu brodogradilišta, već upravo obrnuto, zajedno sa njima tražiti rješenje kako da 
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Uljanik bude, prije svega, maksimalno iskorišteno brodogradilište. Jako mi je drago 
što upravo tako razmišljaju i radnici. Imao sam prilike razgovarati i sa predstavnicima 
sva  3 sindikata i Stožera i jednostavno i brzo smo se složili oko toga, jer ljudi 
shvaćaju kakav je to trenutak. Međutim, nije na nama. Svi smo učili u srednjoj školi 
zakone o trgovačkim društvima, onaj koji ima 00,8 % dionica ne može utjecati na sve 
te procese o kojima pričamo. Zato, i tu ću stati, očekujem da će se ostvariti ono što 
sam imao prilike sinoć gledati na televiziji, gdje je ministar Horvat rekao da će ovaj 
tjedan donijeti odluku. Ja se nadam da će i premijer prihvatiti poziv  na razgovor 
kojeg smo dali zajedno sa Sindikatima, sa radnicima, sa Gradonačelnikom Pule, da 
konačno znamo koji je scenariji ispred nas, a mi nikako ne bismo htjeli nikakav 
scenariji koji nije nastavak proizvodnje, koji nije brodogradilište, gdje naravno treba 
maksimalno stati država iza takvih naših  nastojanja 

Dakle, zaključiti ću s obzirom na ograničeno vrijeme, iako bih mogao još jako 
puno pričati i reći kako i sa ove pozicije i sa ove govornice, no, vjerujem u ime svih 
vas koji ste podržali i  Zaključak 12.02., a i velike, velike većine vas koji ste podržali 
Deklaraciju, samo reći da očekujem da već danas, a ne sutra, jer vremena više 
nema, i država bude apsolutno na istoj strani kao i mi i da zajedno sa Sindikatima, sa 
radnicima, sa Upravom, sa strateškim partnerom, rekao sam ovim ili nekim desetim, 
napravimo jedan održiv plan razvoja brodogradnje, naravno, sve u skladu i sa 
primjedbama i zahtjevima digi competitionsa. Međutim, nismo mi prva, a siguran sam 
ni zadnja država unutar članice danas 28, sutra 27 država Europske unije koje to 
rade. Zna se kako to treba učiniti. Postoji puno iskustva i siguran sam da još itekako 
imamo vremena, ali kažem nogometnim rječnikom, ne više od minutu ili dvije, jer smo 
u devedesetoj minuti nogometne utakmice. 

Druga tema, drugo pitanje, znam da sam puno vremena potrošio, ispričavam 
se, biti ću vrlo kratak, oko Ureda Državne uprave. Imali smo i mi tri prezentacije, ako 
se ne varam, zadnja znam da je bila u Hrvatskome saboru, kao Zajednica županija, 
gdje sam i ja kao potpredsjednik Zajednice županija u par navrata tražio od svojih 
kolega, a nakon toga i od ministra Kušćevića odnosno od Hrvatske vlade, da idemo 
napraviti korak dalje ka decentralizaciji Hrvatske. U tom  smislu moram reći da je i 
Ministarstvo uprave prihvatilo i prijedlog Hrvatske zajednice županija, te da se 
ozbiljno razmatra mogućnost prepuštanja određenih poslova, zadataka, ali novaca 
koje dobivaju za njihov rad Uredi državne uprave kako bismo kao županije dobili i bili 
ono što smo imali nekada, a to su Uredi državne uprave ili barem veći dio njihovih 
segmenata, da  će se sve prepustiti ili kao što sam rekao veći dio segmenata ili neki 
dio segmenata i kada još nije donesena odluka, treba proći cijelu proceduru. 
Međutim , ponavljam, imali smo prezentacije koje me ohrabruju i koje idu u smjeru da 
se nama kao županijama prepusti veliki dio poslova, zadataka i financija koje danas 
imaju Uredi Državne uprave diljem hrvatskih županija. 
 
 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu na odgovoru i utvrđuje da je  
vijećnik Robert Velenik zadovoljan odgovorom. 
 Obzirom na važnost teme koju je obrazložio, gospodin Župan, produžit ćemo 5 
minuta vrijeme za pitanja vijećnika. 
 Riječ daje vijećnici  Mirjani Galo. 
 
 MIRJANA GALO, postavlja pitanje koje se tiče diskriminacije i to 
diskriminacije u srednjoj školi, koja je pod ingerencijom Istarske županije. Prezentirati 
ću ukratko samo jedan slučaj, jedan problem, vjerujem  da toga ima  puno još, ali 
molim vas da se zaista ozbiljno pristupi tome, da se pozove i inspekcija i da se na taj 
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način ne osvećujemo nekim mladim, pametnim, vrijednim ljudima. Govoriti u o jednoj 
kolegici koja se zove Tatjana Savić, profesorica je geografije, hrvatskog i povijesti, 
koja od 2007.. godine ne može dobiti stalan posao, koristi se na  najgori mogući 
način na zamjenama do šestog mjeseca, da ne može koristiti ili imati bilo kakav 
posao za život preko ljeta, uz razne druge načine. Za svoj  rad do sada je dobila 
doista gomilu priznanja na državnom nivou i županijskom nivou. Međutim, nikada ne 
može dobiti stalan posao, nema ni stranačke, ni rođačke, ni kumovske veze. 
Otvoreno joj se govorilo da  neće dobiti posao, da je Odbor donio odluku da se ona 
zaposli, ravnatelji su je zvali da odustane sama, jer da će je zagorčati život. Ta mlada 
žena nakon toliko godina je spremna javno svima govoriti, podastrijeti sve ovo što 
pred vama iznosim. I molila bih da se nešto  poduzme. Sada su dva natječaja za 
stalno radno mjesto, ne pozivaju je na razgovor, znaju se i kao kolege  i kolegice koje 
s njom rade, iza zavjese je jedna sasvim druga priča. Upozoravam na to, jer mislim 
da kao županija koja se dići primjerom,  tolerancijom i profesionalnošću, da se ovo 
iskoristi. Upoznala sam i ranije neke ljude sa tim problemom, da naprosto ne 
dozvolimo da nam se na takav način uništavaj životi mladih, pametnih ljudi. Poslije 
kukamo kako nam  odlaze sposobni, pa tko će nam ostati. 
To je jedno pitanje. Ako bude potrebno  podastrijeti ću sve druge dokaze u vezi tog 
slučaja. 

Drugo pitanje imam u vezi Hitne pomoći 
. 
PREDSJEDATELJICA, upozorava vijećnicu Mirjanu Galo  da joj je vrijeme 

jako isteklo, pa Mirjana Galo odustaje od postavljana  drugog pitanja, na što joj se 
predsjedateljica zahvaljuje i pita je: Po kojoj je spomenuta osoba diskriminirana? 
 

MIRJANA GALO, kaže da je to  žena koja ne može dobiti stalan  posao, da joj  
javno kažu da je Odbor nju izabrao, ali ravnatelj traži da ona odustane. Ona 12 
godina ne može dobiti stalan posao. 
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  vijećnici Mirjani Galo i daje riječ Fabrizu 
Radinu, zamjeniku Župana, da odgovori na pitanje vijećnice Mirjane Galo. 
 
 FABRIZO RADIN, kaže neka osoba, stranka, spomenuta gospođa, neka dođe 
u Županiju na razgovor, razmotriti slučaj, intervenirati  ukoliko se pokaže potrebno, 
ako ne,  uputiti  dalje da traži posao,  pomoći joj u tom smislu. Gospođo Mirjana Galo, 
možete je uputiti kod mene osobno. 
 
  PREDSJEDATELJICA; utvrđuje da je vijećnica Mirjana Galo zadovoljna 
odgovorom 
 Daje  riječ, la parola, al consigliere, vijećniku Viliju Rosandi. 
 
 VILI ROSANDA, kaže da se nedavno održala sjednica Vlade RH u Puli na 
kojoj  su osigurana dodatna 300.000.000,00  kuna za Opću bolnicu u Puli i da se 
polako, ali sigurno  približavamo jednom povijesnom danu otvaranja nove bolnice, 
koju Istra zaslužuje, koju građani već 20 godina očekuju i svakako zaslužuju. Moje 
pitanje Županu bi bilo; ako nam može nešto više reći o tome na koji način napreduje 
sama dinamika izgradnje i realizacije projekta i na koji način se borimo sa problemom 
nedostatka liječničkog kadra i medicinskog osoblja što predstavlja, ne samo veliki 
problem za nas u Istri, već za kompletan zdravstveni sustav u Hrvatskoj. 
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ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na pitanju vijećniku Vili Rosanda, ali misli da treba 
najprije pojasniti kako stvari stoje.  Na sjednici Vlade RH 13.09.2018. godine u Puli, a 
i prije u par navrata na razgovorima u Ministarstvu zdravstva, prije svega, sa 
pomoćnikom ministra primarjusom Plazonićem i  njegovim timom, skrenuli smo im 
pozornost na defakto problem koji se tiče činjenice da smo 300.000.000,00 kredita 
iscrpili, utrošili u gradnju  slijedećih  300 milijuna upravo onako kako je i sporazum bio 
potpisan pred  4 godine i kako da se operativno realizira od strane Vlade, iako su sve 
pretpostavke učinjene s obzirom  da se vi sjećate kako smo mi i jedan i drugi kredit 
ugovorili po jednim kamatnim stopama, a tijekom te tri ili 4 godine uspjeli smo sa 
bankama, što je bila i sugestija ove Županijske skupštine, znatno oboriti kamatne 
stope i sada treba pod tim novim puno povoljnijim uvjetima sklopiti ugovor sa 
HABOR-om uz  prethodnu suglasnost Vlade odnosno jamstvo Republike Hrvatske s 
obzirom da isti je ključ, 75 % osigurava Republike Hrvatska, a 25 %  Istarska 
županija zajedno sa gradovima i općinama. To smo rekli i premijeru i na zatvorenom 
dijelu sastanka prije  sjednice same Vlade, gdje je javno premijer pitao koji su 
prioriteti kada govorimo o županiji i gdje je to za indeks razvijenosti, uz Uljanik i sve 
ostale teme, bio jedan od 5 prioriteta koje sam stavio na stol i dobili čvrsto i 
nedvosmisleno jamstvo i ministra Kujundžića i samog premijera pred cijelom Vladom 
da će se to riješiti vrlo skoro ili hitno. Koliko znam do danas to se još nije riješilo,  
službena odluka nije došla, iako se operativno radi na tome kako bi mogli nastaviti 
dalje sa procesom gradnje. Vjerujem da prema riječima iz naše Opće bolnice ovaj 
tjedan to bi se završilo. A  ono što je isto važno za reći radi svih nas da znamo što 
smo dogovorili do kraja gradnje bolnice što je i vaše pitanje. Odnos 75:25 ide do 
kraja. Realno je očekivati da bi se krajem slijedeće godine trebala, mogla i morala 
dovršiti gradnju naše Opće bolnice, a mi danas ne znamo konačan iznos gradnje. 
Zašto ne znamo ? Zato, jer nismo vizionari i ne znamo kako će javne nabave 
pokazati cijene bilo koje nabavke, gradnje ili opremanja, ali znamo s obzirom na pad 
kamata, s obzirom na  puno povoljnije  uvjete sa bankama koje smo postigli, da će 
otprilike biti, vjerujem, vrlo slična rata kredita i za Županiju i za Republiku Hrvatsku. 
Zbog toga su apsolutno  ministar i cijela Vlada pristali na iste ovakve uvjete do kraja. 
Mi nemamo to sve skupa na papiru, ali ljudi se drže za riječ. To je bio jedan od 
zaključaka Vlade i za jedan i za drugi slučaj odnosno temu o kojoj smo pričali.  
Sve to skupa jako je važno bilo i za ovaj problem o kojemu ste vi pričali, a to je 
hrvatska tema, tema nedostatka liječnik, sestara i svega ostaloga što u medicini 
treba. I jasno smo rekli i samom ministru što je prihvatljivo, koji je najveći problem 
konkretno sada, danas u našem zdravstvu. To su toliko puta spominjani 
specijalizanti, gdje je on prihvatio naša razmišljanja, gdje je prihvatio sve naše 
probleme i vjerujem da će konačno to se riješiti, ali paralelno ide i onaj drugi dio priče 
o kom znate da smo mi ovdje par puta pričali,  a koji se tiče i novih stanova za 
medicinsko osoblje. O tome smo pričali i kada smo Mornaričku bolnicu prepuštali 
Općoj bolnici. Znate da o tome razgovaramo i operativno već djelujemo i sa Gr<dom 
Pulom ili sa nekim drugim gradovima u nekim drugim segmentima kada pričamo o 
policajcima ili nekim  drugim deficitarnim kadrovima. Ono što je sto tako činjenica, a 
što me veseli je podatak da u posljednje vrijeme sve je  više medicinskog osoblja 
koje se vraća ili dolazi u Pulu. Tako  da u zadnje vrijeme imamo krivulju koja vrlo 
lijepo ide u pozitivnom smislu  što znači da nam se puno više doktora i općenito 
medicinskog  osoblja vraća i dolazi, nego  odlazi. Osim toga siguran sam da će i 
nova bolnica biti motiv i nova oprema i mnogim drugima da idu, ali to ne znači da  
nećemo nastaviti sa svim tim mjerama, kao što sam rekao zajedno sa gradovima da 
prije svega riješimo i pomognemo oko stanovanja, ali i da specijalizante vratimo 
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ovdje u našu bolnicu kako bi oni mogli i dio svog znanja, ali i prakse, raditi u našoj 
bolnici.  
 Ono što je ne manje važno, i tu ću zaključiti, jer ne želim za svaku temu iskočiti iz 
minutaže, je i današnja Odluka o zaduženju za gradnju Medicinske škole. Vjerujem 
da će to biti opet jedna tema koja će zaljubiti mlade ljude u medicinu da upišu srednju 
medicinsku školu i isto tako ne manje važno je  jedna činjenica, koja govori o tome da 
naša Opća bolnica danas zajedno sa Sveučilištem itekako promišlja, i tome mogu 
samo maksimalno dati podršku našem Sveučilištu da ide, ne samo razmišljati, nego i 
operativno početi provoditi i tražiti dopusnice prema svim nadležnim tijelima oko 
započinjanja novog Medicinskog fakulteta. Mislim da moramo svi biti super složni, 
podržati ovu odličnu ideju našeg Sveučilišta, bez obzira što svi u Hrvatskoj tako ne 
misle. Tu ću stati i reći  u svim tim nastojanjima i Sveučilište, ali i bolnica imaju našu 
punu podršku. 
 

PREDSJEDATELJICA , zahvaljuje Županu na danom odgovoru. Utvrđuje da 
je vijećnik Vili Rosanda zadovoljan odgovorom. 

Daje riječ vijećnici Sanji Radolović.. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, ima dva pitanja za Župana. Prvo pitanje se odnosi na 

temu Uljanika, kao što je Župan rekao Istarska županija ima zaista mali udio, svega 
0,8 posto, ali bliži se sama Skupština 16.019.2018. godine, pa me zanima kako će 
predstavnici Istarske županije glasati na temu davanja  razrješnice za poslovanje 
samoj Upravi Društva. 

Drugo pitanje vezano je konkretno za  Opću bolnicu Pula, dosta ste dugo 
govorili o tematici i problematici izgradnje Opće bolnica Pula, ali ono što mene 
konkretno zanima je konkretan datum preseljenja sadašnje bolnice iz prostora 
Mornaričke bolnice u  nove prostore nove Opće bolnice Pula. 

 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici  Sanji Radolović na postavljena dva pitanja s 

tim da na drugo pitanje odgovara predsjednik Upravnog vijeća, gospodin  Valerio 
Drandić 

Što se tiče Skupštine  Društva Uljanik ja nisam još vidio materijale, ali za 
stanje u svakom trgovačkom društvu, prije svega, je odgovorna Uprava, što znači da 
za stanje danas u Uljaniku ja mogu reći jedino ono što je ispravno da najveći teret 
ima Uprava sa Nadzornim odborom, koji su odgovorni za funkcioniranje Društva. Kao 
što sam  rekao ja vjerujem da će  tog  16.010.2018. godine biti  izabran novi Nadzorni 
odbor, vjerujem i nova Uprava i dok ne vidim materijale neću prejudicirati sa 
nagađanjima ili naklapanjima, što  ne znači da u bilo kojoj varijanti Uprava od bilo 
kakve odgovornosti za trenutno stanje može pobjeći. 

 
VALERIO DRANDIĆ,  naglašava da ono što može reći da nećemo imati jedan 

datum preseljenja bolnice. Dio bolnice je već useljeno u nove prostore, dio se upravo 
seli. Gro velikih preseljenja desit će se unutar tri mjeseca, a to znači da će se tada 
seliti cijeli novi stacionar, cijela nova zgrada izgrađena dosadašnje ginekologije, stare 
zgrade. Nakon tog useljenja. kada ispraznimo u cijelosti postojeću zgradu 
ginekologije i ostalih odjela koji su unutra, trebamo još 10 do 12 mjeseci  za potpuno 
završiti taj dio. 

Međutim, ono što je gotovo sigurno je da ćemo nastojati kod ovog velikog 
seljenja za tri mjeseca u cijelosti isprazniti Mornaričku bolnicu. Useliti se u malo 
skučenije prostore nove bolnice upravo zato da bi kao prvo racionalnije i manje trošili, 
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a drugo da bi upravo Sveučilištu oslobodili Mornaričku bolnicu za nove programe. 
Vjerujemo da ćemo stati svi bez ove zgrade koja će se dovršavati narednih desetak 
mjeseci. Iseljavanje je sukcesivno, velika fešta će biti za jednu godinu dana. 

 
SANJA RADOLOVIĆ, kaže da joj je drago što Župan i ona dijele isto 

mišljenje. Materijali su svima vidljivi, financijska izvješća su izašla na vidjelo. Iz 
financijskih izvještaja je jasno da imamo preko milijardu kuna gubitka u samoj Uljanik 
Grupi i osobno smatra da je sama Uprava zaslužila da ode. 

Što se tiče drugog odgovora, drago mi je da će preseljenje same pulske 
bolnice biti gotovo kroz tri mjeseca i kao što je Župan rekao to daje snažnu podršku 
našem mladom pulskom Sveučilištu upravo zbog toga što se u 12. mjesecu raspisuje 
poziv za samu obradu  bramfilda, lokacija unutar upravnog područja Grada Pule, gdje 
će biti na raspolaganju 50-tak milijuna kuna, a na taj poziv se, dakle, neće moći 
prijaviti obnova Mornaričke bolnice ukoliko prostor ne bude ispražnjen zato što će se 
financirati isključivo sama prenamjena zapuštenih metara kvadratnih u one koji se 
trebaju obnoviti. 

 
PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović i kaže da je 

sigurna da Županija vodi računa o tome i zbog toga je termin preseljenja vrlo kratak, 
što potvrđuje  Valerio Drandić. 

Daje riječ vijećniku Antonu Josipu Rupniku. 
 
JOSIP ANTON RUPNIK,  kaže da ima pitanje i prijedlog. Prvo, želi znati da li 

će Istarska županija podržati prijedlog, zahtjev, kojeg je iznio 12.09.2018. godine 
Ministarstvu zaštite okoliša kada je zatraženo da Uljanik reaktivira proizvodnju 
obnovljivih izvora energije sukladno statusu koji je propisan, verificiran kroz Pariški 
sporazum. I oni su od nas tražili da i damo to pismeno. Mi smo njima nakon dva dana 
poslali dokumente, zahtjev pismeni i pored toga smo takav zahtjev uputili i 
Ministarstvu gospodarstva da se to razvija. Htio bi vas podsjetiti da je nekad Uljanik 
bio najveći proizvođač proizvodnje obnovljivih izvora energije na području Republike 
Hrvatske. 

Drugo pitanje i prijedlog, želimo znati da li će Skupština Istarske županije 
podržati naš zahtjev, odnosno naš prijedlog, kojim predlažemo da se pokrene 
inicijativa za izgradnju brodova za prijevoz plina za potrebe Plomina, jer  što se sada 
priča ugalj je ugašen, ostaje plin, a plin treba prijevoz za skladište. TE u Rijeci  
nekoliko godina ne radi. Predviđeno je da se sirovina koristi kod njih za plin. Sada 
postoji mogućnost da se kroz takav sustav pokrene proizvodnja  brodova za prijevoz 
plina, koji su kompliciraniji, zato su skuplji, ali što je najbitnije, najvažnije, Europska 
unija ne može sprječavati državu da financira kupca takvih brodova. Molio bih 
odgovor. 

 
PREDSJEDATELJICA,  zahvaljuje vijećniku Josipu Antonu Rupniku i daje 

riječ Županu Valteru Flegu, da odgovori na postavljena pitanja. 
 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Josipu Antonu Rupniku na dvije ideje koje je 

iznio odnosno na  dva pitanja, a oba dva pitanja imaju zajednički nazivnik u 7 riječi : 
da li će nas Istarska županija podržati ?. 

Što je Istarska županija za neku firmu iz bilo kojeg dijela ove naše Županije? 
Servis za njihove razvojne potrebe, jer ako neka tvrtka  iz Pazina želi se širiti, ima 
ideje, prošlo je to na tijelima trgovačko društva, Županija  kao servis treba stati  iza  



12 
 

toga ako vidimo da to utječe na zaposlenost, na BDP itd.. Ista je situacija i ovdje. Ovo 
što vi kažete  su ideje, obnovljivi izvori energije su ideje. Sada mogu dati ideju da 
možda treba Uljaniku, ako nešto  bude  slobodno, razvijati proizvodnju protuprovalnih 
vrata,  na primjer. To su sve ideje. Koja od ideja će ići prema fazi realizacije ne ovisi 
ni o vama, ni o meni, jer  u tom trgovačkom društvu postoje vlasnici, ovisi, prije svega 
o Skupini, o Nadzornom odboru, o Upravi. Za što će se odlučiti. Uljanik s obzirom na 
162 godine iskustva, ulaganja u softwer, u opremu, u ljude, treba nastaviti 
maksimalno sa brodogradnjom, da li ovoga broda što vi kažete za prijevoz plina, za 
prijevoz automobila ili za kopanje kanala na 2000 metara dubile, to ne znam, jer 
nisam te struke, međutim, na njima je definitivno odgovornost da rade nešto što je u 
skladu s onim što mi očekujemo od njih kao lokalna i regionalna samouprava, a to je 
maksimalno zapošljavanje i maksimalno angažiranje radnika u svrhu proizvodnje , po 
meni, brodogradnje, jer ne bi bilo dobro  ne daj bože, baciti u  vjetar sve to iskustvo i 
sve te vrijedne radnike koji 162 godine rade u Uljaniku. Sve ovo, dakle, što dalje 
ovdje pričate ja neću elaborirati,  ali ću reći da mi je drago da Plomin na kraju cijele 
priče izgleda da ide definitivno  u onom s mjeru u kojem smo  i rekli da to nije ugljen, 
to su alternativni izvori energije ili plin i  vidite da je zastala gradnja Plomina na 
ugljen, između ostalog i zbog toga, jer su shvatili da nije baš ugodno doći negdje gdje  
lokalna, regionalna  samouprava vam ne rade ono frendli, prijateljsko okruženje u 
kojem vi sutra dolazite. Zato hvala svima koji su tako razmišljali oko Plomina i onda 
razmišljaju i danas i sve ostalo mislim da sam vam odgovorio. 

 
PREDSJEDATELJICA: zahvaljuje Županu na dani odgovor i daje riječ 

vijećniku Josipu Antonu Rupniku da izrazi mišljenje na dobiveni odgovor. 
 
JOSIP ANTON RUPNIK, zahvaljuje Županu na odgovoru na dvije točke. Kod 

prve točke obnovljivi izvori energije Uljanik je to davno počeo raditi. Na rijekama 
Slovenije, Makedoniji, Crnoj Gori, radio je Uljanik biopročistače, pa pročišćavanje 
otpadnih voda, što sam  prije skoro 12 godina predlagao da se radi u Istri takva 
oprema, da se proizvodi na njima i struja, što  je Uljanik i radio. Kada sam došao u 
Uljanik  210 radnika su radili u tvornici   električnih strojeva i uređaja. Kasnije smo 
došli na 1300 radnika. Ta tvornica je u svom programu  u sastavu Uljanika trebala 
doći na preko 2000 radnika. Postavili smo temelje Uljaniku: brodogradnja, 
strojogradnja, tvornica električnih strojeva i uređaja, opremanje brodova, pa opće 
usluge i kasnije smo formirali tvrtku za prijevoz robe, koja je trebala biti pokretač, 
zastava i potvrda da se grade rodovi.  
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku Josipu Antonu Rupnik i daje riječ 
vijećnici Tatjani Tomaić.. 

 
TATJANA TOMAIĆ,  ističe da ima jednu obavijest i jedno pitanje Županu. 
Na 12. sjednici Skupštine Istarske županije postavila sam  jedno pitanje koje je 

bilo vezano za naziv Istarske županije na englesko jeziku. Ne znam da li se vi sjećate 
toga. Bilo je vezano za Odluku o osnivanju javne ustanove Regionalni koordinator 
Istarske županije za europske programe i fondove. Na talijanskom jeziku je bio točan 
prijevod, međutim, na engleskom se Županija prevela kao Region of  Istria. Ja sam 
uputila gospodinu Županu pitanje vezano za to i dobila  sam odgovor koji me nije 
zadovoljio i nakon toga sam poslala upit Ministarstvu uprave. Zato sam sada dala 
Klubovima zastupnika ovaj odgovor tako da mogu bolje to pratiti, markirala sam na tri 
stranice. Iz Ministarstva uprave je došao odgovor. Iz   ukazanih odredbi Ustava iz 
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navedenih zakona jasno proizlazi da u administrativno teritorijalnoj podjeli Republike 
Hrvatske, konkretno Istarska županija, ne predstavlja regiju već županiju kao jedinicu 
područne (regionalne samouprave). Dakle, nastavno što se tiče prijevoda naziva 
Istarske županije na engleski jezik ističemo da Istra ispravan naziv navedene 
županije na engleskom jeziku glasi Istra county. Nakon toga upućuje se na mrežnim  
stranicama Vlade Republike Hrvatske, na  desnu stranicu Hrvatske Zajednice 
županija, na priručnik za prevođenje pravnih propisa Republike Hrvatske na engleski 
jezik, na Ministarstvo vanjskih i europskih poslova i svugdje Istra county. Stoga iz 
svega prethodnog navedeno jasno proizlazi da pravilan prijevod naziva Istarske 
županije na  engleskom jezik  glasi Istra county. S tim u vezi molim Župana da mi 
sada odgovori kako misli  reagirati na to i kako mislite uskladiti sa Ustavom i 
zakonima Republike Hrvatske. 
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje na postavljenom pitanju, grazie per la 
domanda i daje riječ Županu IŽ da odgovori na postavljeno pitanje vijećnice Tatjane 
Tomaić. 
 

ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje vijećnici Tatjani Tomaić na  tri lista papira odnosno na 
tumačenju koje sam sada ovdje dobio. I ono što na prvu mogu reći je par stvari. Mi 
ćemo to dati u proceduru, analizirati, jer smo legalisti, ali reći ću da smo još 1994. 
godine postali prva hrvatska županija, koja je postala prva regija u Europskoj 
skupštini regija. U Skupštini europskih regija smo se uključili kao hrvatska regija. 
Meni osobno je to jedna jako, jako simpatična ideja i onda bila da jačamo hrvatske 
regije i zbog toga i dalje mislim da  naziv koji smo predložili je u skladu sa svim našim 
nastojanjima. Isto tako mogu reći jasno i nedvosmisleno je da, a što vidim i  gospodin 
Kušćević daje mi za pravo gdje on u zadnjoj  rečenici kaže; «U skladu sa člankom 50 
Zakona o  regionalnom razvoju nadzor nad provedbom tog zakona obavlja 
Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Euopske unije», Podsjetiti ću da smo 
dobili suglasnost i akreditaciju od tog istog Ministarstva koje provodi nadzor. Mislim 
da sam sve rekao 

 
 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu na danom odgovoru i daje riječ 

vijećnici Tatjani Tomaić. 
 
TATJANA TOMAIĆ, zahvaljuje gospodinu Županu i kaže da nije zadovoljna 

odgovorom. Htjela bih naglasiti da me čudi da je gospodin Župan to sada dobio s 
obzirom da je to poslano 4. rujna Istarskoj županiji. 

Što bismo mi voljeli ili ne, jasno piše da je u skladu s Ustavom i zakonom 
Republike Hrvatske, sve županije koriste po navedenim zakonima  naziv county na 
engleskom jeziku. Htjela bih samo podsjetiti da predstavljamo Istarsku županiju. Mi 
smo ovdje županijski vijećnici, a ne regionalni vijećnici. Molila bih da s tim u vezi mi 
odgovorite konkretno. 

 
ŽUPAN IŽ, čestita Dan starijih osoba, koji pada na 1.010.2018. godine. 
 
PREDSJEDAVATELJICA, daje riječ  gospođi Ivani Dragišić, pročelnici 

Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i europske integracije IŽ. 
 
IVANA DRAGIŠIĆ, zahvaljuje  na upućenom pitanju i kaže  da je imala prilike 

vidjeti  dopis i pojašnjenje koje se tiče uglavnom lingvističkog prijevoda samog 
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naziva. Kao što je Župan rekao 25 godina nakon što smo željeli biti Istra regija u 
Europi regija se išlo u  smjeru da se uskladimo i sa  terminima Ministarstva 
regionalnog razvoja, koji razvija regije. Naziv, kao što je Župan rekao, usuglašen je 
Statut. Naziv smo dobili od Agencije  za regionalni razvoj,  ustanova je upisana  i u 
Trgovački sud pod tim nazivom. Nije bilo primjedaba  na Statut, niti na sam naziv. 

 
PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje gospodi Ivani Dragišić. Daje riječ vijećniku  

Milošu Bajiću 
 
MILOŠ BAJIĆ, ima kratko i koncizno pitanje a tiče se o Odluci Vlade RH od 

13.09.2018. godine donesenoj u Puli o povratku HV-.e u Pulu i  susjednu Općinu 
Ližnjan. Zanima me direktno što  donosi ta Odluka, pošto se spominjao neki povratak 
zemljišta, davanje zemljišta, pa  molim Župana više informacija o tome. 

 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Milošu Bajiću na konkretnom pitanju gdje želi 

točno reći kakav je zaključak donesen i što je prethodilo tom zaključku Vlade RH 
13.09.2018. godine u Puli. Prethodili su razgovori, operativni sastanci u tri navrata sa 
Ministarstvom obrane RH, jer vi znate da sm već jedno šest, sedam godina uporno 
pokušavamo dobiti, ne mi kao Županija, nego mi kao lokalna uprava diljem Istre 
neperspektivnu vojnu imovinu.  Zbog toga i zbog bivše vojne zračne luke, u zadnje 
vrijeme bili smo na tri, a prije toga vjerojatno na 33 sastanka u Ministarstvu obrane, 
kako bismo najprije definirali njihove želje s obzirom da je Ministarstvo odnosno RH  
ta koja je vlasnik zemljišta, da bismo definirali njihove želje glede budućnosti 
korištenja tog prostora. Ista je tema i na ostalom dijelu istarskog poluotoka, gdje 
najprije treba Ministarstvo obrane reći što je perspektivno, a što je neperspektivno 
vojno područje. Nakon cijelog niza razgovora i sastanaka meni je jako drago što smo 
na kraju uspjeli naći  jedno zajedničko rješenje, jednu zbilja win win situaciju, ne 
želeći ignorirati važnost nacionalne sigurnosti, ne želeći ignorirati važnost činjenice 
da Hrvatska vojska sasvim sigurno ima određene informacije oko situacija koje su 
vezane za sigurnost ove naše županije, za sigurnost svih nas koji živimo ovdje i zbog 
toga Ministarstvo obrane je predložilo da oni u onom središnjem dijelu vojne zračne 
luke vrate, ne zna se točno koliko, ali oko stotinjak pripadnika odnosno zaposlenika, 
djelatnika vojnih osoba Hrvatske vojske, koji bi prije svega bili visoko obučenih ljudi, 
koji bi se bavili pitanjima sigurnosti zračne obrane ustvari i djelovanja na zračnom 
području u oružanim snagama RH. To u ni u kom  smislu ne znači, što je bio naš prvi 
uvjet da borbeni zrakoplovi hoće doći u Pulu, ne, neće borbeni zrakoplovi doći u 
Pulu, bez obzira kada RH kupi te zrakoplove, da li  slijedeće ili one poslije godine, ali 
to znači da bi bio centar za obuku ljudi koji će upravljati nadzorom i kontrolom 
bespilotnih letjelica na području RH.  

Ono što je važno i na čemu mi insistiramo, na čemu ja osobno insistiram, je da 
se ne radi komflit u zraku tih bespilotnih letjelica i civilne zračne luke s obzirom da 
znate kako naša zračna luka svake godine postiže bolje rezultate, raste i mi se 
nadamo da ćemo vrlo brzo doći i prema 900.000 i milijun  gostiju koji dolaze avionima 
u našu Istru. U tom smislu dogovorili smo se i oni su isto tako prihvatili sva ta 
razmišljanja na čem im hvala, te su ostatak, Pismo namjere dali Vladi, misle na 
Ministarstvo obrane, da Vlada da suglasnost i da može sve to zemljište koje 
Ministarstvu obrane ne treba, prepustiti za razvojne projekte Općini Ližnjan. Sada taj 
postupak je u tijeku. Treba to parcelirati,  provesti Zaključak Vlade, ali ja mogu samo 
izraziti zadovoljstvo što ovim Zaključkom, siguran sam, hoće i naša zračna luka imati 
prostora za svoje širenje, Općina Ližnjan za realizaciju svojih razvojnih projekata, a 
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kao što smo rekli mi nismo neozbiljni i znamo koja je važnost sigurnost Istarske 
županije, sigurnost naših građana, Republike Hrvatske, tako da svi zajedno jesmo 
iznjedrili ovo po meni jako dobro rješenje. 

 
PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Župnu na odgovoru i utvrđuje da je  

vijećnik Miloš Bajić zadovoljan danim odgovorom 
Daje riječ vijećniku Damiru Grünbaumu. 

 
DAMIR GRÜNBAUM, postavlja jedno pitanje na koje može odgovoriti 

gospodin Župan  ili gospodin Valerio Drandić. Ovo je već treći puta da 
upozoravam, sada mogu slobodno reći na politički progon naše vijećnice u Gradu 
Rovinju, profesorice fizike, gospođe Snježane Stefanić Stefel. Prije smo govorili 
kako ju je ravnateljica srednje škole zabranila odlazak na sjednice Gradskog 
vijeća Grada Rovinja. Nažalost, ona i nije išla na te sjednice, jer se bojala otkaza. 
Pokušali su nešto učiniti pročelnica i gospodin Valerio Drandić, međutim nije bilo 
nikakvih rezultata. Zadnje što se događa je da je Ogranak Rovinjskog IDS-a 
prijavio profesoricu Školskom odboru od njenih političkih aktivnosti, jer o tome će 
se raspravljati na slijedećem školskom odboru Srednje škole Zvane Črnja u 
Rovinju. Napominjem da je u toj školi jedan vijećnik IDS-a koji nema tih rob lema, 
to je vijećnik IDS-a je i u Školskom odboru. Naše je mišljenje da se radi o jednom 
političkom linču koji nije u skladu ni s Deklaracijom, ni sa svima onim 
vrijednostima za koje se svi mi borimo. Očekujem jedan pozitivan odgovor od vas. 

 
PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku Damiru Grünbaumu na pitanje, na 

koje će odgovoriti, gospodin Valerio Drandić. 
 
VALERIO DRANDIĆ,  kaže da je smješno da se mi na Županijskoj skupštini 

naganjamo zbog nekih rovinjskih sitnih pitanja. Ja ću vam opet odgovoriti isto. 
Nikakvog šikaniranja nema i nije problem ni u Gradskom vijeću, ni u Gradu 
Rovinju, problem je u gospođi  Štefanić. I imamo 17 vijećnika i s nikim nemamo 
problema. I samo jedanput je gospođa Štefanić falila sa sjednice. Dakle,  ne vidim 
koliko je to slučajeva riječi i tko joj to  brani. Ima apsolutno sva prava. A ova 
prijava se ne odnosi na njenu političku djelatnost, nego na njene, ja bih rekao, 
nemoralne i neprihvatljive poteze koje je činila naspram grada  u kojem je ona  
vijećnik,  i umjesto da štiti zakonitosti i odluke Grada Rovinja, radi suprotno. Ali, 
mislim da nema smisla da na ovom tijelu rješavamo rovinjske probleme. 

 
PREDSJEDATELJICA,  zahvaljuje, gospodinu Valeriju Drandiću na odgovoru 

i daje riječ vijećniku Damiru Grünbaumu, koji ima pravo na jednu minutu, da izrazi 
mišljenje na dobiveni odgovor. 

 
DAMIR GRÜNBAUM, kaže da je problem svakog građanina Istre  ako se nad 

njime vrši bilo kakav politički linč ili bilo što je naš problem. U pitanju je Snježani 
Stefanić posao, njezina egzistencija. Sve je ovo nastalo radi njene aktivnosti kod 
zatvaranja ceste prema Punta križu. Ta cesta  vodi na onu svingersku plažu.. Nije 
to bio uzrok tome, nego uzurpiranje Grada Rovinja jednog privatnog zemljišta. 
Ona nije učestvovala u postavljanju nikakvih barikada, niti je nosila oružje, kako 
ste vi to napisali na vašoj facebook stranici. I Snježana Štefanić-Stefel je žrtva 
jednog političkog progona. Nadamo se da neće biti žrtva.  
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. PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje i daje riječ Vedrani Gregorović Hrvatin da 
postavi pitanje. 
 
 VEDRANA GREGOROVIĆ HRVATIN,  na sjednici Vlade RH održanoj u Puli 
usvojena je  Odluka o izmjenama i dopunama  Ugovora o koncesiji sa Binom 
Istra, a usko vezano uz produljenje rokova odnosno produljenju trajanja koncesije 
vezano uz provedbu projekta dogradnje odnosno izgradnje druge trake Ipsilona 
od čvora Rogovići prema tunelu Učka. Zanima me da li je taj Ugovor o produljenju 
koncesije popisan i kakvi su planovi za dalje odnosno  da li Župan ima informaciju 
kada bi radovi na izgradnji druge dionice trebali započeti. 
 

 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici  Vedrani Gregorović Hrvatim i daje  
riječ Županu IŽ da odgovori na postavljenom pitanju. 

 
ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Vedrani Gregorović Hrvatin na  pitanju, koje se 

tiče 
dugoročnih projekata o kojima  zbilja puno pričamo i na kojima puno radimo. Dobro 
ste rekli Vlada RH je 13.09.2018. godine donijela odluku i neću ponavljati sve što 
znamo, a vezano je za tu odluku, ali hoću reći što očekujem da su slijedeći koraci koji 
bi trebali doprinijeti tome da vjerujem da za mjesec dana već itekako budu  vidljivi 
radovi. Slijedeći korak je potpis Ugovora. To je nešto što u tijeku ovog desetog 
mjeseca treba biti zgotovljeno kako bi se  nakon toga stvorili preduvjeti za početak 
izvođenja samih radova koji po svim predviđanjima, unatoč činjenici da će biti preko 
800 izvođača na toj dionici, trebali bi trajati negdje oko 3 godine. Tu je puno 
zahtjevnih elemenata, puno vijadukata i svega ostalog, ali nemojmo više o tome, jer 
ja vjerujem da smo ovaj dio priče jako dobro zgotovili. Ono što ja kao Župan 
insistiram i što ću i iz ove govornice reći, je da očekujemo maksimalan angažman 
naših građevinara, maksimalan angažman naših radnika koji su se nebrojano puta 
dokazali kao vrlo radišni i kvalitetni ljudi i izvođači u bilo kojem dijelu, ne samo Istre i 
Hrvatske, nego i puno šire, da oni budu angažirani kao lokalna domaća operativa na 
gradnji ove dionice Ipsilona. Ali, isto tako slažem se sa vama i već danas trebamo 
početi i razgovarati i tražiti rješenja kako učiniti napor prema Vladi, prema 
koncesionaru, da se odradi ono što znamo da je bilo u startu definirano, a to je i 
dupliciranje Lima i Mirne i druga traka Učke i spoji na Matulji. E onda ćemo moći  reći 
da je Ipsilon gotov i zbog toga ja mislim da ovo je točno onako kako ste vi rekli jedna 
dionica, ali ne dovršetak cijelog projekt, jer bit ćemo sretni  kada učinimo sve ovo što 
sam rekao i kada  bude kompletna investicija Ipsilona gotova. Do onda nećemo 
prestajati i raditi pritisak i inicijativu, prije svega, prema Vladi kao  onome koji 
potpisuje koncesijski Ugovor sa koncesionarom da u tom smjeru dalje nastavi raditi. 
 
 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu i utvrđuje da je vijećnica Vedrana 
Gregrinić Hrvatin, zadovoljna odgovorom Župana. 
 Daje riječ vijećnici Divnu Radolović Rosanda, da postavi pitanje. 
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, naglašava da je 1.07. prošao, Kaštijun je 
počeo raditi, za govornicom za Kaštijun su nas uvjeravali kako se radi o visoko 
kvalitetnoj tehnologiji, kako ona neće narušavati kvalitetu života ljudi koji žive uz 
Kaštijun, ali evo pojavio se prvi problem, veliki problem je smrad. Župane, Kaštijun 
smrdi..Iz Kaštijuna smrdi. Vjerujem da znate, jer su ljudi zvali Ministarstvo, zvali su i 
vas, mislim da su zvali i gospodina Miletića, žalili su se i naravno, kao za inat, baš u  
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jeku turističke sezone  moramo zatvarati prozore, ne možemo vani sjediti, ne može 
se roba sušiti, a računi na kraju mjeseca znate kako su visoki. Ja bih vas samo molila 
da im kažete, ljudi očekuju, da li znate što ćete poduzeti i kako ćemo taj problem 
riješit, jer bi bilo žalosno da se opet ljudi skupljaju ispred Kaštijuna. 
 
  PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici Divni Radolović Rosanda i daje 
riječ Županu IŽ da odgovori na postavljeno pitanje. 
 
 ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje vijećnici Divni Radolović Rosandi  na postavljenom 
pitaju i kaže: u pravu ste i dobivao sam e-majlove i ja,  pričao sam sa mnogim 
ljudima, ali ono što trebamo najprije raščlaniti je  dalje problem stariji i novi Kaštijun. 
To je  tema gdje ja neću ovako paušalno ocjenjivati tu temu, ali hoću reći da smo 
imali probni rad,  da smo u probnom radu vidjeli koje su sve neusklađenosti, 
nepravilnosti odnosno koje su tehničke mogućnosti koje trebamo učiniti kako bi, ne 
samo ovo o čemu vi pričate, nego i cijeli niz drugih elemenata, parametara bilo u 
skladu sa svim ekološkim standardna. Zbog toga nakon probnog rada, a zajedno sa 
Ministarstvom išli smo otklanjati cijeli niz  tih parametara o kojima ja pričam.  Ono što 
mislim da je jako važno reći, jako važno činiti, je kompletan način na koji trebamo 
prijaviti otpad. To je tehnologija ta, koja je takva kakva je, koju nismo mi birali, znamo 
tko ju je birao. Međutim, trebamo smanjiti količinu otpada i tu se apsolutno slažem  sa 
Udrugom zero was Hrvatska, koja kaže maksimalno uporabimo, maksimalno 
reciklirajmo, kako bismo smanjili količinu smeća. Zato radimo sve to po Istri, a ukoliko 
imate vi ili bilo koji drugi građanin određenu primjedbu dajte je Trgovačkom društvu 
Kaštijun, ali i svim nadležnim tijelima kako bi otklonili bilo kakvu sumnju da li nešto je 
ili nije u skladu sa zakonima RH. 
 
 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu na odgovoru i daje riječ vijećnici 
Divni Radolović Rosandi, koja ima pravo na izražavanje zadovoljstva ili 
nezadovoljstva na odgovor u trajanju od jedne minute 
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, kaže: Župane, odgovor nisam dobila, ne ja, 
nego stanovnici koji žive u okolici Kaštijuna. Znamo zašto najviše smrdi, zato što u  
tom komunalnom otpadu ima bio otpada, bio otpad smrdi. On se ne izdvaja posebno 
i nemamo postrojenje koji bi  njega na pravi način odvajao i on smrdi po kiselom, 
smrdi po kiselini. Kako ćemo taj problem drugačije riješiti Bilo je i za vrijeme probnog 
rada, dva puta se osjetio taj smrad, ali je direktor Kaštijuna  rekao da se to neće 
desiti. Ne znam, očito tehnologija nije tako dobra, moramo nešto napraviti svi skupa. 
Moramo nešto drugo riješiti, jer to rješenje nije dobro.  
 
 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici Divni Radolović Rosanda i kaže da 
su ostala još dva  vijećnika, vijećnik i vijećnica koji bi postavili pitanje, pa predlaže, 
ako se i ostali kolege i kolegice slažu, da se postave još ta dva pitanja. Utvrđuje da 
se prijedlog prihvaća i daje riječ   vijećniku Goranu Poropatu.. 
 
 GORAN POROPAT, ima dva pitanja vezano za politiku odnosno strategiju  
razvojnih projekata za mlade Istarske županije. Referiram se tu i na istraživanje 
provedeno prošle godine, matiranje potreba mladih u Istarskoj županiji. Zanima me 
koje su to konkretne mjere, programi to jest projekti s kojima će se osigurati da se 
mladi, posebice nakon završetka školovanja vrate i nastave živjeti, privređivati i 
doprinositi razvoju Istarske županije, te koje konkretne programe provodite vezano za 
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rad s darovitim učenicima, a na koje ste se više puta i na više mjesta osvrtali u 
Strategiji razvoja Istarske županije. 
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  vijećniku Goranu Poropatu na postavljenim 
pitanjima i daje  riječ Županu IŽ Valteru Flegu da odgovori na postavljena pitanja. 
 
 ŽUPAN IŽ, kaže da je vijećnik Goran Poropat postavio odlično pitanje koje 
zahtjeva puno vremena za odgovor. Međutim mogu vam reći slijedeće. Ono što je 
jedan od temeljnih zadataka svake općine, grada ili županije, osim zakonom 
predviđenih je upravo to o čemu vi pričate. Dakle, govorim o ostvarenih radnih 
mjesta, govorim o činjenici da trebamo imati  studiji i govorim o činjenici da trebamo 
imati i stambeno zbrinjavanje, ono što često mladi znaju reći, to je posao, studiji, 
stan,, sve imati ovdje doma. I zbog toga jasno je da ne može samo jedan subjekt o 
tome sam odlučivati i provoditi tako kompleksna rješenja. Naravno,  da sam i ja 
pročitao jako dobro što piše u dokumentu na kojeg se referirate. Apsolutno mislim da 
taj dokument je vrlo kvalitetno izrađen i sa njime išli smo i prema općinama i prema 
gradovima, kako bismo zajedno sa njima realizirali puno konkretnih stvari koje pišu 
unutra. Mislim da smo na dobrom putu s obzirom i na brojke koje se tiču, prije svega, 
zaposlenosti s obzirom na brojke koje se tiču ulaganja u srednje škole, u nove 
smjerove  fakulteta, ali i na činjenicu da rastu plaće u Istarskoj županiji. Nismo 
presretni sa dinamikom kako to sve skupa izgleda i da živimo u globaliziranom svijetu 
i trebamo biti svjesni činjenice  da mladik danas su mobilni  

Ono što isto tako želim ovdje reći je situacija oko darovite djece, gdje mi 
upravo i u par Europskih projekata idemo zbog toga da darovitoj djeci, mladim, 
pametnim ljudima, damo šansu da još prošire svoje vidike, jer kako ja često znam i 
reći i vidjeti danas u školama, prije svega u školama, postoje mnogi projekti i 
programi što je odlično za djecu sa posebnim potrebama, za djecu koja imaju 
poteškoće u savladavanju nastavnih planova ili programa, ali nedostaje i za 
nadarenu djecu. Zbog toga uvodimo cijeli niz program, ako vi vidite što sve radim po 
školama i zajedno sa partnerima iz Slovenije, iz Italije, jer u tom smjeru idu određena 
prekogranična iskustva odnosno projekti. Na tome  ćemo sasvim sigurno nastaviti 
raditi , jer takva djeca  i tu se apsolutno slažem sa vama, jesu sutra mladi obrazovani 
ljudi koji će  biti pokretači ove naše Županije, te zbog toga mogu vam samo najaviti 
da još više energije ćemo u tako krasne, mlade ljude uložiti Znam da je to jedan 
kompleksan  posao, puno pričamo  sa mladima i imamo puno izazova kako doskočiti 
svim tim temama koje pišu u ovom dokumentu koje i vi spominjete, ali drago mi je da 
sa druge strane imamo mlade koji razumiju situaciju i koji su nam zbilja jedna desna 
ruka pri osmišljavanju svih  novih, konkretnih projekata i programa kako bismo 
zadovoljili njihove današnje, ali i sutrašnje teme i probleme sa kojima se u Istri 
susreću. 
 
 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu na odgovoru i daje riječ vijećniku 
Goranu Poropatu. 
 

GORAN POROPAT, kako je i sam Župan spomenuo imamo učenike s 
poteškoćama, ali ja ću samo podsjetiti da i po Zakonu o školstvu daroviti učenici 
također spadaju u učenike s posebnim potrebama. Pitam konkretno, ako znamo da 
maltene u svim školama,  hvala bogu, imamo asistente za učenike s posebnim 
potrebama, poteškoćama, koliko na primjer i da li ima koji  asistent za darovite 
učenike? 
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PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku Goranu Poropatu na odgovoru na 

Županov odgovor i daje riječ Županu IŽ. 
 
ŽUPAN IŽ, kaže: vidim da o istoj temi govorimo na dva različita načina. 

Učenici s poteškoćama imaju svoje asistente i nova školska godina je počela, vidjeli 
ste da je sve prošlo bez potresa. Mislim da zbilja jesmo jako dobro odradili posao 
diljem Istre gdjegod smo  osnivači, da ta djeca dobiju potrebne pomoćnike u nastavi. 
Darovita djeca ne trebaju asistente, ne trebaju pomoćnike, nego upravo obrnuto, 
njima treba omogućiti da razviju svoju kreativnost, svoje znanje, njih treba poticati, 
uključivati u van nastavne aktivnosti odnosno u različite projekte kako bi tamo 
pokazali svu svoju snagu, znanje i  kreativnost. To je zadatak, prije svega, osnivača, 
ravnatelja, nastavnika, profesora, učiteljica, učenika, ali i nas gdje su oni naša 
produžena ruka u samim učionicama.  Pri tom uvijek treba voditi računa  da postoji  
nastavni plan i program te da treba 45 minuta nastave odraditi u skladu sa tim 
nastavnim planom i programom, a njima omogućiti da sve to što sam rekao razviju 
unutar sata i nakon sata i reći ću i još nešto, a to sam rekao i ministrici Blaženki 
Divjak i mnogim članovima Vlade, treba konačno početi i u javnom  sektoru motivirati 
te učiteljice, učitelje, profesorice, profesore koji rade i poslije škole i poslijepodne sa 
darovitom djecom i financijski kako bi onda još veću motivaciju imali svi zajedno da 
sa tim lokomotivama razvoja naše Istre sutra još više radimo. 

 
PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Župani IŽ i daje riječ  vijećnici Tea Golja da 

postavi svoje  vijećničko pitanje. 
 
TEA GOLJA,  ima dva pitanja odnosno jedno obrazloženje, traži pojašnjenje. 
Prvo pitanje bilo bi vezano upravo za ovo Župane što je u početku kada smo 

govorilo o Uljaniku spomenuli, a to je  prostorno planiranje odnosno moguće izmjene  
prostornih planova, vaše sastanke sa radnicima uz tendenciju da se maksimalno 
iskoristi brodogradilište. Jednako tako na tematskoj sjednici koju smo imali u Puli 
Gradonačelnik Grada Pule detaljno je  pojasnio zbog čega je namjena određena kao 
brodogradilišna luka odnosno luka posebne namjene, brodogradilišna luka, to mi se 
usjeklo u pamćenje, jer to smo često i čuli  u medijima i obrazlažem zbog čega je na 
taj način posebno zaštićen Uljanik. Vjerujem da je tu pročelnik Upravnog odjela za 
održivi razvoji, koji se i bavi time odnosno kod izrade prostornih planova zajedno sa 
jedinicama lokalne samouprave, čisto da mi pojasni luka posebne namjene, 
brodogradilišna luka, koliko je jednostavno, odnosno koliko je zahtjevno, primjerice, 
prenamijeniti luku posebne namijene, brodogradilišnu luku u primjerice u nautičku 
luku, je li procedura identična kao ona kada bismo trebali prenamijeniti industrijsku, 
dakle, gospodarska namjena u luku posebne namijene u nautičku luku. 

Drugo, mislim da smo već i čuli bili nešto u početku o Brijuni rivijeri .Naime, to 
je tvrtka  gdje Istarska županija ima 33 % vlasništva. Mene bi zanimalo Župane, 
sigurno vi znate, zato što vi i jeste u Skupštini te tvrtke, čisto strateško promišljanje, 
koje su razvojni planovi, gdje će se ta tvrtka dalje razvijati, jer poruke koje šalje 
odnosno primjerice poruke, misije ove tvrtke na internetskim stranicama dostupne, a 
jedna od njih je biti nositelj gospodarskog razvoja Istre i Republike Hrvatske. Zbilja 
jaka poruka. Gledala sam malo račun dobiti  i gubitka 2017. godine 30-tak tisuća 
kuna, 2016. godine 300-stotinjak tisuća. Dakle, nekih 10 puta niže ostvarena dobit. 
Valjalo bi znati gdje će se  ta tvrtka kretati u  budućnosti, koji su planovi, da li nešto 
više znate. Znam da je drugi suvlasnik Republika Hrvatska, ali bilja me zanima, jer 
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kažu na internetskim stranicama da će upravo taj projekt značajno promijeniti 
sadašnju sliku istarskog i Hrvatskog turizma. Ono što znam je Kamp Pineta. Ima li 
nešto drugo što će se ovdje razvijati.? 

  
 PREDSJEDATELJICA,  zahvaljujem vijećnici Tei Golja na pitanjima i daje 
riječ Josipu Zidariću da odgovori na postavljena pitanjima Tei Golja. 
 
 JOSIP ZIDARIĆ, zahvaljuje na upitu i kaže da svaka izmjena plana pokreće 
se postupak temeljem Odluke o donošenju izmjena plana. Ono što se, ako se bilo što 
bude na tim lokacijama namijenilo što se tiče brodogradilišta i što se tiče eventualno 
nekih luka nautičkog sadržaja kakve god one bile, male, velike, bilo koje, Istarska 
županija morala donijeti Odluku o izmjeni Županijskog plana. Ne zbog 
brodogradilišta, nego zbog  luke. Luka, ako se sjećate, u jednom članku našeg 
Prostornog plana, su sve marine nabrojane sa kapacitetima, minimalno i 
maksimalno. U pulskom akvatoriju su tri lokacije: Katarina, Monumenti i od Acija na 
Rivi. Ako hoćemo bilo što od Uljanika izvući van kao nekakva druga nautička luka 
mora se zvati nekim imenom i prezimenom, ali ona mora biti u Županijskom planu. Mi 
nikakav zahtjev nemamo niti od Uljanika, niti od bilo koga. Ali, postupak je kao i 
uvijek, Odluka o izradi plana kada dođe na Skupštinu  točno se idi što se želi tim 
izmjenama i dopuna raditi. 
 

PREDSJEDATELJICA,  utvrđuje da je vijećnica Tea Golja zadovoljna 
odgovorom i daje riječ Županu IŽ. 

 
VALTER FLEGO, kaže da  je lijepo pročelnik  Upravnog odjela za održivi 

razvoj, gospodin  Josip Zidarić, tehnički objasnio što zahtjeva procedura o kojoj je 
rekao i što zakon traži. Samo ću opet ponoviti  jednu rečenicu, a to je da, vjerujte,  
kao Župan vama neću predložiti ništa, a iza čega ne stoje radnici Uljanika, ništa što 
bi bilo na štetu radnika i brodogradilišta, vrlo jasno i otvoreno. 

Drugo,  zahvaljuje se na odličnom pitanju o Brijuni rivijeri obzirom da  o toj temi 
više od 15  govorimo ili radimo na njoj, međutim, ne misliti da sam sretan sa tom 
tvrtkom, ne   misliti da nisam tu činjenicu rekao na Skupštini, jedinom mjesto gdje 
mogu reći ministru, gospodinu Cappelliju, koji je predstavnik 66 % vlasništva te 
tvrtke. Zbilja ta tvrtka danas  ne koristi sve svoje potencijale, danas tvrtka ne radi ono 
što bi trebala raditi puno više nego što radi, a to je razvoj neperspektivnih imovina, 
razvoj prostora koji bi se mogli puno bolje koristiti u turističke namijene i daljnja 
ulaganja u turizmu Istre. Ono što danas ova tvrtka radi, dobro vi kažete, je upravljanje 
jednim kampom. Mislim da to nije svrha jedne takve tvrtke koja je u javnom vlasništvu 
i očekujem, kao što sam i gospodinu Cappelliju rekao da vrlo , vrlo brzo ili skoro, a sa 
čime se je i on složio, država kaže  koja je   strategija razvoja Brijuni rivijere, a ja 
mislim da strategija mora biti samo jedna jedina, ona zbog koje je tvrtka osnovana, a 
to je stavljanje u funkciju novih kapaciteta razvoja istarskog turizma, a ne 
zadovoljavanje sa sadašnjim dosta niskim stupnjem ambicije, ali i aktivnosti koja ta 
tvrtka danas provodi. 

 
PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  Županu IŽ na odgovoru. Kolegica Tea 

Golja zadovoljna je odgovorom Župana Istarske županije. 
Ovim zadnjim odgovorom  iscrpljena  je 2. točku dnevnog reda - pitanja 

vijećnika. 
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 AD – 3 Prijedlog Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske  
                        županije za 2018. godinu 

 Materijale  za ovu točku dnevnog reda vijećnici su dobili, a uvodno 
obrazloženje daje TATJANA MATOŠEVIČ, pročelnica Upravnog odjela za  
financije i proračun IŽ, koja kaže da je u prvoj polovine proračunske godine  
ostvareno ukupno 402.008.000.00 kuna prihoda i 451.285.000,00 kuna rashoda. 

  U odnosu na plan, dakle, na Proračun za 2018. godinu realizirano je 42 % 
prihoda i 34 % rashoda, a u odnosu na realizaciju u istom razdoblju prethodne 
godine prihodi su veći za gotovo 10 %, a rashodi za 22 %. 

Rezultat obračunskog  razdoblja je višak u visini od 47.780.000,00 kuna, a u 
odnosu u iznosu na  višak IŽ odnosi nešto više od 30.000.000,00 kuna, a    
17.000.000,00 kuna na višak naših proračunskih korisnika. 

U tablici su prikazani prihodi po pojedinim vrstama, njihova usporedba sa 
tekućim planom. Dakle, prihodi uvećani za primitke ostvareni su u visini od 531, 
gotovi 532.000.000,00 kuna. Time je ostvareno 32  plana. 

Najznačajniji udio u  ukupnim prihodima imaju uobičajeno namjenski prihodi 
od  HZZO-a koji su namijenjeni ustanovama u zdravstvu realizirani su u visini od 
189.000.000,00 kuna, zatim po udjelima za njima slijede primci od zaduživanja 
124.000.000,00 kuna, dakle, radi  se o korištenju ugovorenih kredita, u najvećem 
dijelu se radi o korištenju kredita za izgradnju Opće bolnice  Pula i a njima slijede 
najznačajniji županijski nenamjenski prihodi, porezni prihodi koji su realizirani u 
iznosu nešto većim od 83.000.000,00 kuna, time je ostvareno gotovo 60 % plana. 

Ukupni rashodi su ostvareni u visini od 466.000.000,00 kuna, unutar kojih se 
70.000.000,00 kuna ili 15 % odnosi na rashode IŽ, a 75 % odnosno 
396.000.000,00 kuna na rashode od proračunskih korisnika. 

Rashodi po organizacijskoj klasifikaciji, dakle, po upravnim odjelima, upravni 
tijelima IŽ uključujući i pripadajuće proračunske korisnike ostvareni su kako sam 
ranije rekla u ukupnom iznosu od 466.000.000,00 kuna. realizirano je gotovo  35 
% planiranih rashoda, a najznačajniji udio u ukupno ostvarenim rashodima imaju 
uobičajeno Upravi odjeli za zdravstvo i socijalnu skrb, Upravni odjel za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu. 

I na kraju realizacija rashoda po poreznim korisnicima, nose 5 % ukupnih 
rashoda ili 396.000.000,00 kuna. Ostvareni su 35 % planiranih rashoda, a  najveći 
udio u ukupnim rashodima imaju ustanove u zdravstvu, domovi za starije osobe i 
osnovnoškolske, a za njima i srednjoškolske ustanove. 

 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje pročelnici Tatjani Matošević na izlaganju. 
Otvara raspravu za Klubove vijećnika, zatim pojedinačnu, pošto se nitko nije javio 
za riječ, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog polugodišnjeg izvještaja o 
izvršenju Proračuna IŽ za 2018. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština sa 38 glasova ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» 
glasom, usvojila 
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                POLUGODIŠNJI  

izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 

AD – 4 Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje 01. 
siječnja do      30.   lipnja 2018. godine 

 ŽUPAN IŽ,   u skladu sa Zakonom svakih 6 mjeseci treba u kratkim crtama, ali 
može i puno šire, dati izvješće o osnovnim smjernicama, osnovnim  temama, 
osnovne aktivnosti koje su prevladavale u proteklih 6 mjeseci. U proteklih 6 mjeseci 
ove godine zbilja smo imali jedan aktivan period, gdje  mislim da je najvažnije na 
samom početku reći da sve aktivnosti koje smo radili bile su u skladu sa Proračunom, 
a s obzirom da u 12. mjesecu  protekle godine Proračun je donesen dosta realno i 
hvala vam na tome, mi smo sukladno tom Proračunu provodili aktivnosti koje se tiču 
realizacije rashodovne strane, ali mogli ste vidjeti i u prihodovnoj strani da je prihod 
itekako pratio upravo planiranu dinamiku kako smo je bili zacrtali na početku godine. 

Ono što u samom početku isto želim reći, a to je par situacija koje se tiču 
nezaposlenosti u IŽ,  mi smo dosegli čak one prijeratne brojke 2,56, bile su najbolje 
brojke, raste zaposlenost, što znači da je trend dobar, ali ne smijemo se zanositi time, 
jer znamo da je puno izazova ispred nas na koje trebamo biti spremni. Tu   u svakom 
slučaju mislim i na danas spomenutu temu Uljanika, ali i na mnoge druge teme koje 
nas čekaju sasvim sigurno već slijedeće godine kako u Proračunu tako i općenito u 
životu, a tu mislim na indeks  razvijenosti i na novu poreznu reformu, koja  vrlo  
vjerojatno opet hoće negativno se odraziti na Županijski proračun. To je upravo ono 
što sam i  rekao s time da prvih šest mjeseci nastavili smo raditi sve razvojne 
višegodišnje programe, jer naravno ne možete izuzeti 6 mjeseci od cijelog 
kontinuoma  protoka vremena, možemo reći da smo imali zbilja dobrih 6 mjeseci, 
turističkih dobrih 6 mjeseci, što je evidentirano i na nivou Hrvatske i siguran sam da 
ste čuli u ar navrata da za prvih 6 mjeseci  mi smo bili upravo područje najvećeg 
rasta što smo i htjeli u predsezoni hrvatskog turizma. A ono što me jako veseli, a 
vjerujte, to nije došlo slučajno ili preko noći je puno odobrenih projekata koji će bti 
financirani iz EU sredstava. Kada to podijelimo vrlo brzo doći ću preko tih  
programskih područja, kada to podijelimo na njih, onda mogu reći da  sam jako 
zadovoljan kako je prošao kompletan program poticanja poduzetništva odnosno 
gospodarstva, kojeg smo provodili i vi vidite, dakle, da je velika bila aktivnost 
odnosno potražnja za ovih 105.000.00,00 kuna kreditnog potencijala koliko smo 
podijelili, ali da isto tako i Fond za razvoj poljoprivrede i turizma vrlo, vrlo dobro rade, 
što je samo signal gospodarske, turističke, poljoprivredne aktivnosti na području IŽ. 
Rekao sam oko turizma, oko nezaposlenosti, mi smo radili velike napore i učinili smo 
strategiju razvoja vinarstva, kao jedan ovi iskorak, ne samo na području  vinarstva, i 
to će biti jedna slična tema i na drugim nekim područjima, ali mislim da je jako dobro 
da damo upravo na području vinarstva učinili ono što smo prije učinili, sjećate se, na 
području turizma, a to je imati strategiju do 2030. godine kako bismo znali koji su 
nam izazovi koji dolaze nam u susret. I zadnja točka o kojoj ćemo još puno moći 
pričati jesu aktivnosti na području bio regije ili GM free regije što želimo biti, a 
vjerujem da uz pomoć, prije svega, i realnog sektora hoćemo biti. Rekao sam na 
području Europskih fondova odnosno fondova Europske unije odlično smo iskoristili  
ove međugranične potencijale, suradnju, prije svega Hrvatska, Slovenija, a još bolje 
Hrvatska, Italija, dobili smo 32.000.000,00 kuna za naše projekte i uvjerljivo smo 
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najbolja regija od svih talijanskih, ali i hrvatskih, odnosno da li je  regija na području 
Jadranskog mora, što dokazuje da zbilja imamo obučene ljude koji znaju aplicirati 
takve ropske fondove. 

Pogledate, evo, ukratko brojke koje ovdje pišu oko razvoja infrastrukture i zbilja 
mislim da je dobro sve to što se radi u području infrastrukture, ali ja bih posebno 
izdvojio pitanje gradnje infrastrukture, jer znate da je infrastruktura preduvjet razvoja, 
a to je naša proaktivnost, reći ću proaktivnost, prije svega, prema Hrvatski cestama, 
prema Hrvatskim vodama. Pohvalio bih HEP, infrastrukturaše  bez kojih, vjerujte, ne 
bi bilo razvoja gospodarstva, obrtništva, poljoprivrede, turizma, čega god, a naše je 
da, prije svega, budemo spremni sa novim projektima, kao što ćemo sutra, siguran 
sam biti spremni sa široko-pojasnim internetom ili kao što radimo zajedno sa 
vodovodima, sa Istarskim vodozaštitnim sustavom. gdje gradimo velike 
infrastrukturne projekte  bez kojih, kao što sam  rekao, neće biti onog života koji nam 
je nužan da bismo mogli graditi na takvoj razvijenoj infrastrukturi. Ono što me 
posebno veseli je činjenica da tu ruku pod ruku idu obala i unutrašnjosti Istre i da je 
često u tim projektima baš vidljiva suradnja i solidarnost obale  sa manje aktivom 
unutrašnjosti, manje aktivnom, naravno, zbog novaca, zbog činjenice da treba 
participirati u mnogim projektima i kao što ja znam reći da nema solidarnosti, da 
nema zajedništva, teško da bi  Kašćerga, Gologorica ili Grimalda, dobili vodu i 
kanalizaciju. No, dok je takve politike zajedništva, solidarnosti i ruku pod ruku da 
želimo upravljati cijelom Istrom, obalom i unutrašnjošću, dobit će i takva manja 
mjesta svu infrastrukturu kao i  obala da bi se mogla dalje razvijati 

U zdravstvu i socijalnoj skrbi, rekao sam danas je međunarodni  dan starijih osoba i 
drago mi je da smo dobili priznanje i Instituta za javne financije kako smo županija 
koja najviše od svih, a nemamo najveći proračun od svih, kao županija koja najviše 
od svih ulaže u zdravstvo i socijalnu skrb, i znam da je još 100 ideja ili projekata koje 
trebamo raditi, nevažno da li zdravstvu, da li o socijalnoj skrbi, međutim, tu je velika 
suradnja i sa gradovima  i sa općinama, ali sa udrugama kojima se ja zavaljujem, 
kako bismo unaprijedili život, prije svega, osoba treće životne dobi, ali i svim 
potrebitima da jednostavnije žive u ovom  turbulentnom 21. stoljeću. Drago mi je što 
smo uspjeli, sjećate se, dobiti konsenzus za pravo građenja na projektu gradnje 
bazena u području naše specijalne ortopedske bolnice «Dr. Martina Horvata» u 
Rovinju i vjerujem da ćemo slijedeće godine u ovo vrijeme već imati definiranu 
gradnju novog bazena, ali i dizanje standarda naše bolnice, koja u zadnje tri, četiri 
godine odlično posluje, a naša odgovornost je da to uložimo u bolnicu, da dižemo 
standard i da još bolje ona sutra financijski posluje kako bi mogla privlačiti i nove 
pacijente  kako ovdje iz područja Istarske županije, Republike Hrvatske, ali i  stranih 
osiguranika. 

Domenigo Pergolis ide prema svom završetku, do kraja ove godine vjerujem da će 
sve biti gotovo zajedno sa uporabnom dozvolom i tu sasvim sigurno nećemo stati oko 
ulaganja u domove za starije i nemoćne što vi jako dobro znate i ne želim vam 
zlorabiti vrijeme i ponavljati već rečeno. 

Ovdje su navedene tri osnovne stvari što smo učinili u Labinu, što smo učinili  diljem 
osnovnih i srednjih škola u Istarskoj županiji, ali i što ćemo učiniti u budućnosti u Raši. 
I nećemo mi ovdje prejudicirati konačan iznos, jer javno nadmetanje je jedno, plan je 
drugo kada govorimo o energetskoj obnovi škole u Raši, ali bez obzira na to nećemo 
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stati, idemo zajedno sa Fondom za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost korak po 
korak udružiti sredstva i naše škole prilagoditi upravo onome što mi želimo, a to je da 
su a) energetski učinkovita, ali i opremljene kako bi djeca, nevažno u kojem dijelu 
Istre se školovala i imala iste mogućnosti kao i njihovi vršnjaci 200, 300  kilometara 
zapadnije. Drago mi je  da sto tako ide itekako korak naprijed uvođenje građanskog  
odgoja. Vi znate da 3 naše škole jesu 1.09.2018. počele i sa eksperimentalnim 
programom kulikularne reforme, zavičajna nastava ide dalje u svi školama. Sve je to 
ono na čemu kontinuirano radimo, ali ne samo  radimo, nego  i nadograđujemo. 

Ovdje u regionalnom identitetu i kulturi, hoću samo izdvojiti jedan jako vrijedan 
projekt realizacije obnove  naših istarskih kaštela. Tu su dva ključna, Mrosini, Grimani 
u Savičenti odnosno Pietro Pelosa u Buzetu, ali i imamo i puno novih kaštela, tu su 
dva ključna Mrozini, Grimani u Savičenti odnosno Pietro Peloza u Buzetu, ali i imamo 
puno novih kaštela,  ne samo kaštela, nego općenito kulturne baštine pripremljene  i 
aplicirane kako prema našim ministarstvima tako i prema fondovima Europske unije i 
siguran sam da u slijedećem razdoblju bit će ovdje još dobrih vijesti. 

Oko županjske uprave reći ću vam da nastavljamo rad na e-upravi i to je odlična 
stvar, stvar koja a) smanjuje troškove odnosno potiče racionalizaciju rada županijske 
uprave i b) sve čini mjerljivim odnosno kvantificiranim na način da možemo znati u 
velikom djelu županije već danas, a  sutra u svim odjelima koliko koji odjel, koliko koji 
službenik rješava predmeta, rješava stvari koje se od njega očekuju  i što  je u kojoj 
fazi i  to je upravo i cilj bio e-uprave kada smo u nju ulazili da se na temelju toga i 
kvantificiranja stvari mogu slijedeći koraci poduzeti, a vi znate koji su slijedeći koraci 
njegovog nadređeno. A isto tako drago mi je što smo dobili  od  Instituta sorry za 
javne financije odličnu ocjenu  odnosno što smo svrstani u  najtransparentniju 
moguću skupinu proračuna od svih županija u Republike Hrvatskoj. 

Za kraj reći ću  da smo ovih prvih šest mjeseci činili upravo ono što ste vi i izglasali u 
12. mjesecu prošle godine, a to je nastavak realizacije mnogih projekata, kontinuitet 
u provođenju višegodišnjih, ali i nastavak dobrih trendova rasta zaposlenosti, rasta 
investicija. Naravno da znamo koji su nam izazovi ispred nas i sa kojima se već sada  
nosimo i zato ja mogu već danas reći da ćemo mi i zbog Županjskog proračuna, ali i 
zbog svih aktivnosti koje se iz njega financiraju, imati ove godine još dvije Županijske 
skupštine, a slijedeće godine odmah u trećem  mjesecu  i treću, gdje ćemo uz 
rebalanse 11., 12. i 3. mjesecu imati 3  teme koje se tiču da li rebalansa, da li 
Županjskog proračuna kako bismo pravovremeno i promptno reagirali na stanje u 
okruženju u našem istarskom okruženju i maksimalno bili uključeni u sve procese koji  
se dešavaju van županije, ali ne želimo ostati izolirani otok, već upravo obrnuto u 
maksimalnoj sinergiji sa privatnim sektorom nastaviti raditi i razvijati. 

Hvala vama svima na suradnji, jer bez mojih suradnika, bez suradnje i sinergije vas 
kao županjskih vijećnika jedan čovjek  ništa ne bi mogao učiniti i zbilja se nada  
jednom takvom partnerskom dijalog, uvažavanju svih mišljenja i  činjenica  i u buduće 
kako bismo i dalje bili jedna uspješna županija. 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu IŽ na izvješću i otvara raspravu za 
Klubove  vijećnika za koju se javlja Sanja Radolović, Klub SDP-HSU-SDSS. 
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SANJA RADOLOVIĆ, kaže da ima dva vrlo kratka pitanja Primarno bi pohvalila 
Izvješće u puno dijelova. Istarska županija zaista je prva po brojnim područjima od 
poljoprivrede, turizma, dobrog dijela gospodarstva. Međutim, mi smo tu kao oporba 
da malo i iskritiziramo, da postavimo neka škakljivija pitanja. Pod VI poglavljem, u 
ulaganju u obrazovanju, znanost i mlade, kao što znate, sa cijelom koalicijom 
zalažemo se za stavljanje u Proračun subvencija, 25 % prijevoza srednjoškolcima, a  
vidjela sam u Izvješću piše da je 4.64 milijuna kuna otišlo na  prijevoz srednjoškolaca, 
pa me zanima zapravo koja skupina srednjoškolaca je obuhvaćena sa tim 
sufinanciranjem prijevoza. 

A moje drugo pitanje vezano je za ono što Župan kaže da želi da sva djeca u  
školama imaju jednake uvjete. Zanima me da li sva djeca u osnovnim školama na 
području Istarske županije imaju kao na primjer područje Gada Pule, sva djeca u 
osnovnim školama koja su u produženom  boravku imaju osiguran topli obrok, pa me 
zanima da li ostala djeca u IŽ imahu ista prava. 

 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović na pitanju na koje 
će  Župan  IŽ odgovoriti na kraju. I daje riječ vijećniku Viliju Rosandi, Klub vijećnika 
IDS-HNS-ISU-PIP-HSLS-Zeleni, da postavi  vijećničko pitanje.  

 VILI ROSANDA, zahvaljuje se Županu na Izvještaju koji će Klub vijećnika IDS-
a podržati. Izražava zadovoljstvo da se i u ovom novom polugodištu nastavljaju dobri 
trendovi, prije svega, iznimno niska nezaposlenost od svega 2, %, kako je navedeno 
u samom Izvještaju, najniža od 18. godine. Zadovoljan sam da se nastavljaju i 
pozitivni trendovi što nazivamo populacijski suficit, to je nešto s čime  se ne mogu 
pohvaliti ostale regije i ostale županije u Hrvatskoj. Iznimno sam zadovoljan da čak 
38 % tih županijskih sredstava je utrošeno u razvojne programe i projekte. Nadam se 
da ćemo sa tim trendom nastaviti i u slijedećim godinama ako je moguće i povećati ih. 
Ono što moram izraziti jednu zabrinutost na temu samog Zakona o regionalnom 
razvoj, za koju osobno smatram da Istru koči. Kao što znamo da i sam indeks 
razvijenosti koči našu županiju, koči naše gradove, koči naše općine. Ukoliko ćemo 
se nastaviti razvijati brzinom koju svi mi očekujemo da se  razvija, ukoliko ćemo 
nastaviti razvijati brzinom kojom naši građani očekuju mislim da je iznimno bitno da 
se taj Zakon čim prije i promijenjen. Mislim  da je iznimno bitno da taj indeks 
razvijenosti takozvani se promjeni. U interesu e to Istre, u interesu je to  apsolutno 
svakog grada, Županje ili svake malo razvijenije općine u Hrvatskoj. Pitao bih Župan 
da li  se što može napraviti po tom pitanju i jesmo li što napravili po tom pitanju. 

 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku Vili Rosandi na pitanju. Daje riječ 
Damiru Grünbaumu u ime Kluba vijećnika Živi zid.   

 DAMIR GRÜNBAUM,   kaže da ovo Izvješće karakterizira izostanak kritičke 
svijesti j prema okolini i sebi samima. Dokle ćemo istranima prikazivati iskrivljenu 
sliku Istre, dokle će se ignorirati da je Istra u teškoj gospodarskoj i političkoj krizi, 
dokle će vi ignorirati da prosječni Istrani jedva spaja kraj s krajem i to  sve teže i teže, 
jer cijene odvoza smeća, vode, struje, komunalija, su otišle u nebo, a za to ste i vi 
krivi. Izgubili ste svaki kontakt sa stvarnošću, sa stvarnim problemima, sa 
problemima građana Istre, ignorirate ih umjesto da im pomognete. Kroz ovih šest 
mjeseci vašeg mogu reći u većem dijelu ne transparentnost rada svi smo  svjedoci 
kolapsa brodogradnje. Radi se po neki procjena  i od oko 8 do 10.000 ljudi, znamo 
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da su tu kooperanti,, radnici Uljanika, čak i kooperanti i 3. maja koji se nalaze u ovom 
području oko područja Kršana. Labin itd. Znači ti radnici strepe za svoju sudbinu i ne  
znaju što ih očekuje. Još uvijek dajete zapravo prešutnu podršku koruptivnoj, 
nesposobnoj Upravi i ne činiti ništa da se ona smjeni, naprotiv,  još uvijek podržavat 
vašeg strateškog partnera, iako dobro znate za njegovu  kriminalnu povijesti njegova 
zadnja kriminalna dijela  u Finskoj. Nije vaš briga ni  odakle mu 100.000.000,00 eura 
za ulaganja u Istru, 100 milijuna eura koja su izišla iz ofshort tvrtki. U igri ste uvukli i 
Kineze, ne znam sve koga, kako biste jeftino rasprodali najljepše dijelove Istre. 
Čitamo u novinama kako mi je rekao Drandić zadnji puta. Dali ste sve dozvole da se 
izgradi vila predsjednika Uprave Uljanika, nas  sve hoćete uvjeriti da je sve bilo po 
zakonu, iako dobro znamo da nije. Vaš stranački kolega je do nedavno zaposlen, 
moram to sto puta ponavljati i meni je više neugodno, ali vidim  da  se ništa  ne čini. 
Vaš kolega je do nedavna bio zaposlen u Afaraku i bio je tamo zaposlen dok je bio  
Župan. 

 PREDSJEDATELJICA, moli vijećnika Damira Grünbauma da se drži teme i 
Izvještaja Župana, temeljen  onoga što je Župan govorio.  Nemojte izlaziti iz teme. 
Molim vas držite se dnevnoga reda.. Hvala lijepa. 

 DAMIR GRÜNBAUM, ne mislim izlaziti van teme. Zašto je gospodarska kriza 
u Istri. Još uvijek tvrdite da vi i vaša Stranka nema utjecaja na događaje u Uljaniku. 
Iako sam bio prisutan na Skupštini u veljači kada ste predsjedniku Uprave doslovce 
pljeskali dok je govorio o enormnim gubicima i  nikada javno objavljenom 
restrukturiranju. Nije. vas  briga  što si  uprava dijeli bonuse u ovom  najozbiljnijem 
vremenu za Uljanik. u najvećoj krizi. Još danas nemamo informaciju o tome što se 
događalo na sastanku kada e Uljanik preuzet od strane Končara, zapravo nije 
preuzet, jer još nije dokapitalizirao Uljanik. Znali ste za svu pozadinu zapravo toga 
sastanka, jer se to vidjelo iz izjave kasnije vašeg europarlamentarca, koji je 
komentirao to kao jedino ispravno rješenje. Osjetili ste gnjev radnika Uljanika što oni 
misle o vašoj politici. Iskren mislim da vi kao čovjek to niste zaslužili. Vjerujte mi ovo 
sve se neće dobro završiti. Osjeća se pozadina, sve zakulisne igre vezane za 
uništenje Uljanika, strateškog partnera sve vezano za 3. maj, u najmanju ruku i crno 
preuzimanje Viktora Lenca od strane Collumbo i sve ostale zakulisne igre. 

Kaštijun da li  radio ili ne radi pitamo se već godinama. Kao radi sada., u tom 
je  sada razdoblju kao radi. Vidim da imaju svi problema. To su dječji problemi koje je 
Marinšćina  već preboljela, isti  je problem imala. Gospođa Divna je to bila 
napomenula Smatramo  da je to jedna od najskuplji promašenih investicija. 

Dopustili  ste da se u Istri razvijaju dva sustava zbrinjavanja otpada. To je ovaj 
SMB-,   zastarjelim skupljanjem s dopuštenjem u Županijskom centru za 
gospodarenje otpada i primarna reciklaža. Jasno je svima da primarna reciklaža, 
njenim razvijanjem će se smanjiti sirovima za Kaštijun U nekom određenom vremenu 
Kaštijun više neće imati sirovine. jednostavno će se morati zatvoriti. Nadamo se da  
nećete u iste kamione trpati smeće za već isplaćena dvorišta, istekla vam je 
registracija. Ujedno što više reći. (Upadica : Ne treba). Ne treba više. Problem je u 
tome što sve to plaćaju građani, što sve to, nažalost, utječe na građane, sva ta 
poskupljenja su već prešla sve granice. Obećali ste da ćete sve učiniti da . Istrani ne 
plaćaju tunelarinu, niste ispunili svoje obećanje, naknada se sezonski povećala. 
Želite nas uvjeriti kako je novi koncesijski ugovor sa Binom- Istrom veliki uspjeh, jer 
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će biti Ipsilon dovršen sa ovom zadnjom dionicom. To ste govorili, iako znate da nije 
istina. Iks puta sam za ovom govornicom spominjao nedovršene vijadukte preko 
Mirne i Lima. I prepuštena je samom koncepcijskom ugovorom, zaboravili ste im  reći 
da je prepuštena ta jedina prilika da tunelarina bude besplatna za građane Istre. Ta 
odredba definitivno nije ušla u taj  koncesijski ugovor  sa Binom – Istrom. O tome bi 
se moglo puno još pričati. 

Veliki projekti odvodnje, pročišćavanja otpadnih voda poskupiti će već skupu vodu 

Niste ništa učinili da se spriječi da se kupuju skupe tehnologije. Čisto more koje na 
već 220 mjesto se uzorkuje svake godine će učiniti još čišće. Znači, mi smo uzeli 
pročišćivače, jer dobro je imati pročišćivaće, ali ne  sa zastarjelim  tehnologijama, 
možda čak i ne, danas  taj stupanj pročišćavanja. Džepovi naših građana će biti sve 
više prazni sa svim tim projektima. Imam još 10 sekundi do kraja. 

Preskočiti ću neke stvari. Bio bih nekorektan da ne pohvalim neke projekte i ideje. 
Naišao sam na briljantno mlade ljude koji  rade izvanredne stvari ovdje u Županiji, 
međutim, miješanje  politike to jest političara kojima su krupni  kapital u kuni i druge 
stvari ispred interesa građana, skrenuli fokus javnosti sa postignuća tih mladih 

 PREDSJEDATELJICA,  zahvaljuje vijećniku Damiru Grünbaumu i daje riječ 
vijećnici Tatjani Tomaić. 

 TATJANA TOMAIĆ,  kao što smo čuli i od kolega znamo da ustvari 
gospodarstvo nam nije u  krizi prvenstveno zbog Uljanika i na tu temu smo i sada i 
prije puno govorili. Nažalost, rješenja ćemo teško pronaći, pogotovo mi ovdje, jedino 
možemo gledati zajednički prema nekom dobrom signalu ili biti će otvoreni za razvoj 
mogućnosti. Želim samo naglasiti da, kao što sam već u više navrata rekla... stopa 
razvoja BDP-ea ujedno analiziramo razloge u našoj županiji je manja, ne samo 
drugih županija, nego od hrvatskoj, i to samo pokazuje, godine Župane pričali smo 
prije o turizmu, znači, činjenica je da udio turizma u BDP-e  Istarske županije je još 
veći nego u Hrvatskoj, znači, 20 %, iznosi, nije maji. Međutim, činjenica je još jedna 
druga da mi moramo gledati naprijed. Smatram da moramo nekako zajednički 
pokazati neki doka i pokazati tu suradnju zbog čega su nas ljudi izabrali ovdje gdje 
smo. Znači, probati pronaći neka zajednička rješenja. Kolegica Sanja Radolović je  
sada postavila Županu pitanje oko besplatnih obroka i tu bih se nadovezala na 
amandman koji je HDZ-e prošle godine dao tražeći za besplatne obroke za sve 
učenike osnovnih kola u Istarskoj županiji. To je možda izgledalo revolucionarno, 
međutim baš u tom momentu je jedna druga županija koja je  puno lošije stoji od nas, 
znači, mi nismo najrazvijenija županija niti u Hrvatskoj, niti među prvim u Europi, to  
trebamo znati.  A i druge županije , Osječko-Baranjska, je to napravila za svoje 
učenike. Znači, to nije nedostižno, pogotovo nama, mi to možemo napraviti čime 
bismo pokazali jednu veliku širinu i jednu brigu o onim najranjivijima koji su kod nas a 
to su djece i stariji ljudi. Mislim da bi to trebali razmotriti svakako, bez obzira što je  
možda ova godina sigurno krizna godina, pogotovo zbog stanja u Uljaniku i 
gospodarskom punjenju proračuna, ali mislim da bi to bilo jako dobro, gospodine 
Župane, uzeti u obzir i probati iznaći neko rješenje u smislu sudjelovanja gradova i 
općina u takvom nečemu. Mislim da građani to očekuju od nas. Mislim da nije 
ideološki i stranačke stvari, to moramo staviti sa strane, jer ovdje se radi o standard 
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ljudi. Ne žive svi izvrsno, niti žive u  velikim gradovima poput, ne znam, Poreča, 
Rovinja, koji to mogu osigurati svojoj djeci. 

 Sigurno pohvaljujem i svakako što se tiče pomoći Sveučilištu i podržavam što 
Županija pruža u tome svesrdnu pomoć Sveučilištu. I normalno naglasila bih i 
potrebu kulture, znači, praćenja i profesionalnih, kulturnih, glazbenih, slikara, ne 
samo amatera. Znači, bez obzira treba da se radi na svim segmentima od socijalnog 
do kulturnog i do onoga višeg. Isto tako Župan je rekao da smo mi županija koja 
najviše ulaže u zdravstvo i socijalu skrb i time bih pohvalila i pročelnicu ovom 
prigodom  za koju znam da u  njenom Odjelu ima 4 manje zaposlenih nego u drugim 
odjelima, ali jako dobro odrađuje taj osao. Župane molim vas da razmislite  za 
besplatan obrok učenicima osnovni škola. 

 PREDSJEDATELJICA;  Zahvaljuje vijećnici Tatjani Tomaić. Zaključuje 
raspravu za Klubove vijećnika, otvara pojedinačnu raspravu za vijećnike i daje riječ  
vijećniku Marinu Baldiniju. . 

MARINO  BALDINI, kaže da dr. Marković i on će biti vrlo kratak, da ne 
uzurpiraju vrijeme da će postaviti pitanje kao da je on. Koji put kada odemo na kavu 
misle da tamo ne mislimo o onome što radi Skupština,. Zapravo se dogovaramo, da 
ne stvaramo tu neku graju, tako poštujući naše rukovoditelje. Jedna tema koja po 
onome što se ipak danas spomenuli više puta, to je meni posebno drago, jer mi je 
prirasla srcu, a to je kultura. Zna se dogoditi i da prođe nekoliko sjednica Skupštine, a 
da se uopće ne spomene kultura. To je isto jedan bitan segment Nema ni industrije, 
ni turizma, ni svega onoga dobrog, ima puno dobroga u Proračunu bez toga. Mi smo 
zamijetili jedan kaštel, ali vidjeli smo da ovaj naš program itekako vodi  brigu o 
kaštelima i bez Pule itd. i vrlo često tamo gdje  sami ne bismo mogli da nema 
Županije, tko bi tamo negdje u unutrašnjosti Istre neki kosmati grad popravljao, hajte 
molim vas, nema šanse., ali ima vrlo zanimljivih i bitnih konstrukcija, kao što. su 
kašteli u Sjeveroistočnoj Istri, na primjer Lupoglav. Lupoglav je jedan izuzetan kaštel i 
njega vidite kada prolazite cestom, a to je naša jedna od najprometnijih .zapravo 
trasa i, evo, lijepo je da se tamo puno radi, popravlja, to je sve jako pozitivno taj 
Lupoglav i koji se sjećamo 40-tak godina i više, stvarno je sve bolje uređen taj kaštel, 
koji je karakterističan,  ali što se tiče vlastele koji su bili vlasnici, bila je jedna, recimo 
poznata Slovačka vlastelinska obitelj, ali po svom, da tako kažem, habitusu, po svojoj 
dispoziciji poslodavca, to je jedna   specifična vrlo bogata kaštelska građevina. I ona, 
naravno, mislim vrijedi popraviti nešto prije nego što, barem u ovoj premijeri ne 
tresne, pa ukoliko ima nešto mjesta u Proračunu da se barem krene sa 
dokumentacijom, sa onim osnovnim stvarima da spasimo taj kaštel koji se možda u  
najtežem stanju u čitavoj Istri, a zapravo je veoma vrijedan povijesno u tom dijelu 
Istre i ima, netko će reći, kao i mnogi drugi, ali na jedan poseban način, veoma 
bogatu povijest, ja vjerujem da mi imamo snage da baš  moramo od jedanput 
napraviti sve, ali krenuti da barem spriječimo propadanje i onda da se polako osmisli 
obnova i spašavanje tog veoma značajnog objekta. Eto, toliko sam htio biti specifičan 
da ne ulazim u detalje. 

 PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku Marinu Baldiniju i daje riječ  
Goranu Poropatu. 
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 GORAN POROPAT, osvrće se kratko na dio koji se odnosi na investicije u 
infrastrukturu odnosno razvoj ruralnih sredina Istre, realizacija sustava javnih 
navodnjavanja. Prošli put sam imao jedan osvrt na tu temu, pa mi je odgovoreno da 
nije jasno pitanje, pa ću ovu priliku iskoristiti da iznesem ono što ja kao laik na kraju 
krajeva vidim kao problematiku u ovoj temi. U samo naslovu stoji da je to sustav 
navodnjavanja. A također stoji da se odnosi na razvoj ruralnih sredina Istre. Projekt je 
financiran  od 106,3 milijuna kuna 104,2 milijuna od strane EU poljoprivrednog fonda 
a ruralni  razvoj, a u dokumentaciji koju sam dobio vidljiv o je da konkretni projekt 
navodnjavanja se odnosi na područje Červar-Porat-Basarinka u Poreču, a zemljišta 
na koja ide taj sustav su najvećim dijelom vlasništvo tvrtke Agrolaguna, jednim 
dijelom također i Porečko-pulske biskupije, a jednim, puno manjim dijelom u 
vlasništvu malih poljoprivrednika, OPG-eovaca. U tom  dokumentu nisam dobio 
podatak u kojim postocima i omjerima se radi, ali vidljivo je golim okom da je 
ogromna većina tog obuhvaćenog terena u vlasništvu ovih privatni korporacija, da se 
tako izrazim. Stoga izražavam, hajmo reći, sumnju ili ne znam kako da to nazovem, u 
namjeru, da se sredstvima Europske unije financira navodnjavanje terena u 
vlasništvu privatnih kompanija odnosno korporacija. 

  PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku Goran Poropatu i daje riječ 
vijećniku  Tedi Chiavalonu. 

 TEDI CHIAVALON,  ovo je jedno pitanje, recimo, navodnjavanje o kojem 
kolege iz Živog zida pokušavaju opet stvoriti neku teoriju zavjere i nekakvog kaosa, a 
ne poznavajući uopće problematiku., pa koga bi Europska unija trebala sufinancirati, 
što bi trebala sufinancirati Županiju da proizvodi hranu, što bi trebala proizvoditi, 
društvene kombinate, svugdje potiču privatnu inicijativu, ako je na području Poreča 
najjača privatna inicijativa ona Agrokora, bila ona velika firma ili mala firma, treba je 
podržati, jer na isti način u drugim zemljama podržane su isto tako velike i male firme. 
Znači, ja vam to govorim ispred malog OPG-ea kojem nije u interesu da jedna 
korporacija takva postoji, da nas  tlači na neki način što se pokazalo, ali nemojte 
misliti da način na koji govorite da ćete poboljšati nešto, dapače. Ako je Agrokor tamo, 
ako je Agrolaguna tamo radi, a radi, pogledajte samo koliko se investiralo u vino, u 
maslino o ulje, u sir. Ja govorim na neki način o konkurentima. Ti ljudi zapošljavaju. A 
što bi svatko tko radi, ako zapošljava trebao biti baba roga,  što su poduzetnici babe 
roge, što su poduzetnici netko tko mora biti na stupu srama. Pa zahvaljujući tim 
poduzetnicima  danas se i održava ova Skupština. Vi ćete dobiti putne troškove, ne 
znam što ostalo. Pa prestanite govoriti protiv poduzetnika. A to je navodnjavanje i 
jedini način da se sufinancira upravo tim sredstvima, pa što ćemo mi tražiti iz svojih 
proračuna navodnjavanje, bušiti bušotine na  200 metara u Vodnjanu. Svi naši 
konkurenti vani, nije daleko, idite u Toscanu pa vidite kako funkcionira sustav javnog 
navodnjavanja. Idite viditi, sufinancirano je Europskim novcem. E sada da li je to na 
jednom području jedan velik ili je 20 malih, ja ne znam. Ja samo znam da je zadnjih 
20 godina jako puno. Proizvođača i jako puno familija kao što je, recimo, moja, živi od 
poljoprivredne proizvodnje, da li u vinu, dali u tartufima, pošteno delaju, bore se, 
zapošljavaju ljude, nemojte nas s tim nekakvim teorijama zavjere i nekakvog 
organiziranog kaosa maltretirati. Pričajte o Uljaniku, tu ste specijalisti, pričajte o zaštiti 
okoliša, tu ste specijalisti, ali barem u ovom dijelu bolje je da mučite. 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  vijećniku Tedi Chiavalonu na obrazloženju. 
Daje riječ vijećniku Goranu Poropatu. 
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GORAN POROPAT, samo jedno pojašnjenje. Sada iz vašeg izlaganja meni 
nije jasno da li sada, vi ste spomenuli mene kao člana stranke, da li se vi meni 
obraćate  osobno kao poljoprivredniku ili kao članu stranke. Druga stvar, radi se o 
kompaniji Agrokor o kojoj ne moram uopće puno pričati Svima je jasno što se 
događalo ove godine s tim da je ova investicija išla prošle godine kada je Agrolagunu 
vodio također vaš kolega iz stranke. Zato kao čovjek, kao živo zidar, nebitno, imam 
opravdanu sumnju i odgovor na svoju sumnju nisam dobio, tako da jer mogu samo i 
dalje gajiti. 

 PREDSJEDATELJICA, gospodine Poropat u ovoj Skupštini se jedni drugima 
obraćamo kao kolege vijećnici. Daje riječ vijećniku Tedi Chiavalon, ispravak netočnog 
navoda. 

TEDI CHIAVALON, ispravlja netočan navod u dijelu  rasprave vijećnika 
Gorana Poropata da je to napravljeno za vrijeme nekog naše bivšeg kolege. Pa 
pogledajte si, ja znam da ste vi novi u Županijskoj skupštini,  pogledajte si akte o 
navodnjavanju, planovima  navodnjavanja koji su ovdje više od 10 godina, ljudi moj. 
A to što se radi o jednoj kompaniji za  koju bih ja volija da je drugačija, koja radi veliki 
kaos na tržištu i moj je konkurent, ja ne branim Agrakor, nego ja branim pojam 
poduzetništvo. A kome  će se pomoći tamo nego Agrokoru ako je tamo Agrokor dela, 
ako dela 10 drugih fameja i oni će dobiti.  Normalno je da tamo Agrokor ima 90 
drugih stvari. Ja se nadam da će dojti voda i u Vodnjan, da će dojti voda  i na 
Rovinjštinu, da će kako koji sustav je spreman tamo ide. A što se Agrokor ne bi 
trebao pomoći da ima navodnjavanje Pogledajte koliko su novaca dobile  velike 
kompanije u Europi. Ne poznate materiju i svugdje želite raditi teoriju kaosa. Tu 
teorije kaosa nema. 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  vijećniku  Tedi Chiavalou i daje riječ 
vijećniku Vili Rosanda. 

VILI ROSANDA, naglašava da je u izlaganjima vijećnika čuo i problematiku 
Ipsilona i problematiku tunela i slažem se kolegom Damirom Grünbaumom  i zato 
pričamo mi tu konstantno o decentralizaciji, o jednoj temi koju bismo svakako i moli 
podržati zastupnici Živog zida sutra u Živom zidu, jer znamo da ih ima. Pričamo o 
decentralizaciji, kao što to muči nas u ovom trenutku, muči i vas iz Živog zida i muči i 
naše građane. Vi biste htjeli jednog dana doći u situaciju da takve probleme koji se 
dešavaju u Istri mi rješavamo na ovoj Županijskoj skupštini. A kada pričamo o 
samom izvještaju Župana, rekao bih  da se taj izvještaj temelji, prije svega, na 
brojkama, temelji se na statistikama, a ne temelji se kao neka izlaganja na 
dojmovima.. Dojam može  biti svašta. Brojka je jasna, statistika je jasna. Vjerujem  da 
se svatko u ovoj prostoriji može složiti sa mnom  kada kažem da je brojka i statistika 
jasnija od nekog osobnog ili što se kaže od personalnog dojma. Reći ću  samo jednu  
stvar. Istine se ne bojimo, istinu priželjkujemo i drago nam je da se počela, hajmo reći, 
klupko Uljanika sve više i više odmotavati, da istina izlazi na vidjelo, pa evo, tamo 
smo danas iz medija doznali da još početkom ove godine kada se pisao lex  Agrokor, 
pri pisanu Agrokora, gospođa Martina Galić i njeni suradnici posebno su  vodili 
računa da se takve stavke unesu u zakon da ne bi se sutra taj isti lex  Agrokora  
moralo pomoći jednom Uljaniku za koji se znalo i u tom trenutku da je u problemu. 
Znači prepiska e-majlova, opet pričamo o činjenicama,  ne pričam o dojmovima, 
jasno je  vidljivo da je ova Vlada početkom ove godine donosila lex Agrokora vodila 
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računa da tim istim zakonom se ne dođe u situaciju da se sutra mora pomoći jednom 
Uljaniku i 3, majem za koga se znalo u kojoj je situaciji i za koga se itekako dobro 
znalo što će trebati poduzeti u slijedećih nekoliko mjeseci. 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećniku  Viliju Rosandi. Daje riječ vijećniku 
Petu Macuri. 

PETAR MACURA, moli vijećnike da mu dozvole da dade jedno njegovo 
opažanje na  diskusiji, jer je problematika bila vjerojatno široka i teško ju je bilo pratiti, 
jer su uglavnom učesnici u debati izašli iz okvira današnjih točki dnevnog reda. 
Oprostite, mi danas raspravljamo o Izvršenu Proračuna za 6 mjeseci u 2018. godini i 
nakon toga Izvješće Župana za tih 6 mjeseci pošto je obaveza Župana da d'. 
Međutim Župan je dao i program rada za ov u godinu u čemu je i dinamički predvidio 
ostvarenje nekih ciljeva koji su tamo postavljeni i Proračun koji je planiran za ovu 
godinu za izvršenje od 6 mjeseci je okvir po kojem je bilo djelovanja. Kolega 
Grünbaum ako je 10 % istine onoga što ste rekli, a rekli ste jako puno toga, ja  mislim 
da biste se vi trebali odlučiti na jedan sastanak u Državnom odvjetništvu i da iznesete 
te radnje koje ste ovdje označili kao kriminalne. Izvolite to učiniti. Ako sa 0,8 
vlasništva i 370.000.000.00 kuna Proračuna, zaokruženo, kojega ima u cijeloj godini 
na raspolaganju, ne samo Župan, nego cijela uprava, možemo mi intervenirati u tom 
problemu. Recite mi kako to. To je vrlo zanimljivo da se vidi. Problem Uljanika  
nadilazi ekonomske mogućnosti ove Županije. Mnoge projekte koje ste ovdje  
nabrojali, primjerice, ja se samo sjećam odvodnje, pročišćavanja odvodnje, gradovi 
već rade 50 godina već. To vam moram reći, 50 godina. Sada je došla na red 
rekonstrukcija, održavanje i sve to skupa, što traži nova rješenja. Zašto ? Jer ona 
rješenja koja su do sada bila napravljena potrebe su prevazišle. U Rovinju više 
nemamo 10.000 stanovnika, nego ih imamo 15.000, preko ljeta imamo preko 40.000 
gostiju i više onaj pročišćivač koji je bio građen 1986. godine, naravno, da ne 
odgovara potrebama. U tom smislu mislim da bismo morali ograničiti našu raspravu u 
onaj okvir Proračuna kojega smo planirali za ovu godinu i u onaj okvir programa rada 
koji je iznio Župan i kojega smo mi odobrili ovdje na sjednici. Sada ako mi idemo 
normalno da su potrebe ovog trenutka velike i još nešto mislim da ne možemo gledati 
i uspoređivati samo statičke ekonomske pokazatelje Istarske županije. BDP-e u 
Istarskoj županiji ne može više rasti nekakvim indeksima od 10, 15, 20 %, pa   bi bilo 
dobro da se možda razmisli da u ovim izvještajima imamo jednu analizu dinamičkog 
kretanja određenih veličina, da se vidi koja je polazna veličina i kako ona kreće. 
Normalno da turistički rast turističkih noćenja u Istri ne može biti isti kao u drugim 
regijama. Ne može biti isti, jer ako je 15  % ove godine rastao znači da se prošle 
godine radilo loše. Oprostite. Stope treba posmatrati  u jednoj logici stvari i 
uspoređivati ih samo sa adekvatnim pokazateljima, jer nas inače stari mogu nagnuti 
u sasvim pogrešnom smjeru. Evo, ja bih imao toliko. Oprostite, ali više sam imao 
namjeru da ponukam, jer često ovdje slušam i vrlo rijetko izlazim za ovu govornicu 
kao metak, ali bih želio da me  i druge  kolege ovdje poštede ovog slušanja nekada 
vrlo neargumentiranih tvrdnji. 

PREDSJEDATELJICA, naglašava da je vijećnik Petar Macura bio u okviru 
vremena i zahvaljuje mu na onome što je rekao. Daje riječ vijećniku Damiru 
Grünbaumu. 
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DAMIR GRÜNBAUM; kaže da je ovo rasprava o Izvješću, a ne o  njegovoj 
raspravi. Ako je rasprava o izvješću nije rasprava o onome što sam ja rekao., nego o 
Izvješću. To je prvi krivi navod. A drugi što se tiče tehnologije pročišćavanja. Nisam ja 
uopće protiv novih tehnologija, protiv bilo čega. /Predsjedateljica: Ispravite krivi 
navod!/. Gospodin je rekao da smo mi protiv novih  rješenja odvodnje i pročišćavanja. 
Rekli ste. Mi u  svakom slučaju nismo protiv toga., nego smo protiv skupih tehnologija 
i skupog održavanja. 

PREDSJEDATELJICA, zaključuje raspravu  i poziva Župana IŽ da odgovori i 
pojasni  i da svoj okvir na izlaganja. 

ŽUPAN IŽ, zavaljuje svima koji su se javili u raspravi, a prije svega, hvala 
svima na  konkretnim ili konstruktivnim prijedlozima, jer  je bilo i ovih drugih koji su se 
javili za ovom govornicom , ali sve je t politika, tako da razumijem motive i ovih drugih 
i  vjerojatno slijedeće godine, jer su dva izbora i biti će još zanimljivija rasprava kada 
bude za 6 mjeseci opet Izvještaj o radu Župana, jer će to opet biti prije nekih izbora, 
pa će biti još više interesantnih ljudi, koji žele u par minuta objasniti svijetu sve i 
svašta. Međutim, hajmo iz početka. Ja volim biti konkretan. Neke stvari ću reći vrlo 
konkretno, a nekima koji nisu jako  dobronamjerni točno tako ću i odgovoriti  

Dakle, hajmo demistificirati to navodnjavanje o čemu je govorio gospodin 
Goran Poropat. Navodnjavanje je jedan  od projekata poticanja poljoprivredne 
infrastrukture i na navodnjavanju valoriziraju se mnogi kriteriji. Između ostalog 
Europa ne želi samo tako davati novac Hrvatskim  vodama i ja ću vas podsjetiti da 
Hrvatske vode u 100 postotnom iznosu preko Agencije plaćaju, Agencije za plaćanje 
u poljoprivredi, već se boduju različiti kriteriji. Između ostalog i postotak vlasništva 
pojedinog subjekta. Može biti 100 posto isti subjekt, kao na primjer na Valturi, tamo je 
samo jedan jedini subjekt Republika Hrvatska. Ja  sam imao čast biti iks puta u Italiji i 
gledati sustave. I tamo je jedna da li kooperativa, da li jedan vlasnik je vlasnik cijelog 
sustava. Mi to nismo htjeli to ovdje u Istri napraviti i zato, ja volim  stvarno konkretno 
pričati, a ne rekla, kazala što bi bilo kada bi bilo, od 510 hektara, tako Agrolaguna 
ima manje od 198 hektara,  računajte postotak, dale, hajmo to demistificirati i hajmo 
reći da m meni bilo drago da ih je tisuću, svaki po jedan promil, ali nije tako, nego 
brojke su vrlo egzaktne. Ja mislim da .mi tu infrastrukturu trebamo nastaviti graditi i u 
Umag i u Ćepić polju, gdjegod, bez figa u džepu. I da trebamo se još  više angažirati 
da bi naši poljoprivrednici mogli raditi. Ja mislim, dakle, da se to od nas očekuje. I iz 
tog razloga, bez obzira što to nije u našim zadaćama, bez obzira što ovaj Župan bi 
mogao reći Odjelu radite nešto drugo, ne, ja mislim da trebamo imati i to i zaštitu od 
tuče i infracrvene grijalice, sve ono što sam vidio u Grčkoj kad bio na bračnom 
putovanju, a od onda, vjerujte, neke godine su prošle. Kada govorimo, dakle, o 
Proračunu i o svojoj našoj kreativnosti i to je odlično, gospodin Petar Macura rekao, 
pa znate koliko kreativnosti mi možemo u našij 110 ili 120.000.000,00 kuna imati 
poštivajući naše zakone. Nažalost, puno manje od mnogih naših gradova, jer ne  
može taj Župan mnoge projekte provoditi koje može  provoditi određeni grd ili općina, 
jer ima puno manje resursa u rukama, zakonskih mogućnosti. zemljišta ili mogućnost 
da kroz komunalna poduzeća određene inicijative provede. Znate koliko smo mi u 
ovih pet i pol godina koliko imam ja čast biti ovdje od županijskih usluga povećali 
cijene ? Nula! Dakle, mi domove za starije i nemoćne, a to će nas dočekati na 
slijedećem rebalansu, nismo povećali cijene za domove za starije i nemoćne. Vi 
pričate o poremećajima negdje  nekom radu. Ma ljudi moj, 90-te smo  prešli na novi 
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ustav, rekli smo da nije dobar socijalizam i komunizam, dogovorna ekonomija. Dakle, 
nemojmo sada prejudicirati neke stvari. Ali gospodin  Grünbaum ja ću vam reći jednu 
stvar. Dakle, ja sam već par godina u politici, ako mislite trajati u politici onda nemojte 
lagati, nemojte lagati, vi ste ovdje puno laži iznijeli, puno nepovezanih pitanja, ja ako 
je nepovezano ne mogu čak ni odgovarati, a mogu, vjerujte odgovarati i na sve i 
svašta, ali na tako nepovezana pitanja, još lažna, niti mogu, niti želim, niti hoću 
odgovarati. A svaki put i sada nastojim, kao svom djetetu sam uvijek objašnjavao 
kako stvari stoje. Ali. Čovjek se štufa' i vjerujte tu objašnjavati, tako da sam se i ja 
štuf i vama danas objašnjavati, ali par stvari reći ću vam, a to je da neću nikada tu 
upravu, kako vi kažete vašu upravu ne branimo i ne štitimo. I rekao sam prije  tko je 
krv, tog strateškog partnera, ma dragi bog neka pošalje, kojegod strateškog partnera, 
koji želi ulagati u brodogradnju. Vi pričate o  Mirni, nadvožnjaku, ne znam , nevezano 
ste pričali o svemu svačemu, to sam prije valjda odgovorio, o Kaštijunu smo deset 
puta već pričali, tako da ja bilja ne bih vam posebno išao elaborirati i obrazlagati, jer 
ne želim opterećivat druge vijećnike, a tim više, jer tu ste vi, prije svega, pokazali 
puno odgovornosti države koje država ima, nevažno da li je koncesijski ugovor,  da li 
je  bivanje tehnologije Kaštijuna je to  ova Županija temeljem zakona, a i snage, ne 
može raditi. Ali, dobro,  shvaćam ja opozicijske  vijećnike i shvaćam da je  o politika 
tribina i pozornica i  vjerojatno da sam ja u opoziciji isto bih tako radio, ali koristio bih 
se argumentima , činjenicama i nikad ne bih lagao. 

 Gospodin Vili Rosanda kaže oko indeksa razvijenosti što radimo i mogu vam 
reći da je to jedna vrlo ozbiljna tema oko indeksa razvijenosti i imam čvrsto obećanje 
i premijera i Vlade, resorne ministrice s kojom smo par puta i preko Zajednice 
županija pričali da će se od Nove godine promijeniti način kandidiranja  projekata 
privatnog i javnog sektora koji neće uzimati indeks razvijenosti u startu kao osnovicu 
za prijavljivanje projekata u smislu bodovanja jer oni koji to  rade znaju da gubimo 20 
bodova često i od 100 i da ne možemo ući u natječaj i u startu smo  eliminirati za 
mnoge projekta već da će se dati svima ista mogućnost, jer ja mislim da je to 
diskriminacija a možda će sutra i neki sud nešto reći i zbog tog, vjerojatno, Vlada želi 
promijeniti tu diskriminaciju, nego e se poslije kada uđemo i dobijemo projekt onda 
one iznad prosječno razvijene više financijski opteretiti i da participiraju sa svojim 
troškovima. 

Osim toga, dakle, želim još tu odgovoriti par rečenica i gospođi Tomaić i 
gospođi Sanji Radolović, koliko sam si zapisao , koji su slično pričali i zbilja se 
slažem sa raspravom, sa inicijativom i sa idejama što bi sve mi bismo trebali. Meni je 
sada u glavi rečenica izaslanika predsjednice Republike Hrvatske gospodina Antona 
Klimana, u utorak, koji je tu 500 metara dalje, rekao; vaša je odgovornost sukladna 
stupnju decentralizacije Republike Hrvatske. To bih ja isto citirati mogao citirati 
izaslanika predsjednice, zbilja je, nažalost, naša odgovornost u tom slučaju sukladna 
tome koliko dobivamo novaca za sve aktivnosti i svu onu kreativnost koju sam prije 
rekao u našem Županijskom proračunu , ali  nećemo plakati, nećemo tražiti skuže ni 
izgovore, nego nove načine kako nešto napraviti, tako da po mojim informacijama 
sva djeca u osnovnim školama  kako i zakon kaže imaju prijevoz do 2,5 kilometara 
što je  zakon rekao treba  autobus doći do njihovih kuća odnosno mjesta stanovanja. 
Ako ne daj bože imate neko drugo saznanje molim vas javite se, kao i za obrok, topli 
obrok, dakle, one škole gdje smo mi osnivači, nigdje, one  koje su izrazile želju da to 
imaju, po mojim informacijama, i imaju. Ako ne ja vas molim da se javite, pročelnica 
je tamo, zapisat ćemo i vidjeti što se da učiniti, a ono što mene srce boli, dakle, i za 
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onu, zovite, prijevoza, da ne govorimo o srednjim školama s obzirom na sve izazove 
koje imamo, ali samo za osnovne škole iz godinu u godinu moramo davati više 
decentraliziranih sredstava nego što to dobivamo, s obzirom, vjerujte, ne košta isto ni 
cijena rada onog vozača, ni onaj kilometar prijevoza u, ne znam, Fažani ili u Iloku ili u 
Sinju, jer je to tako, jer je ovdje puno skuplji život i standard života, a država, naravno, 
ima svoj metar, decentralizirane funkcije i zato mi trebamo puno, puno sredstava, 
nažalost, trošiti koje završe u auspuhu, u auspuh autobusa, a ne u nove pametne 
ploče ili nove smjerove ili rad s nadarenim učenicima, što bi gospodin Goran Poropat 
rekao. 

Gospodin Marino Baldini odlično zagovara mišljenje i tezu kako trebamo 
ulagati u kulturu. Vjerujte da to i maksimalno radimo i da imamo spreman cjeli niz 
obnove i mnogih kaštela. Meni je drago što podržavate tu ideju kaštela u Lupoglavu. 
Imamo sjajne ideje i za Cerovlje i za Momjan, da ne idem u sve kaštele, put istarskih 
kaštela, u objedinjavanje istog i prodaju kao turistički proizvod što želimo. Međutim, 
pred 15 dana objavljen je jedan natječaj upravo za kulturnu baštinu, i nisam mislio  
da ću to reći, ali evo, reći ću vam da ne ostane ništa  zrakom, tako da vidite kako je 
jednostavno, objavljen je natječaj za kulturnu baštinu, ali samo jedan, isključivo za 
obnovu kaštela na području Srijema, Slavonije i Baranje. I to je, nažalost tako. 
Idealan bi bio za nas, ja sam siguran da bi u to uplovili i Lupoglav i Cerovlje, i 
Momjan, ali ne živimo u Srijemu, Slavoniji i u Baranji. Živimo u Istrti i zbog toga, dakle, 
ne napadam nikoga, kao što vidite, pokušavamo maksimalno kooperativno govoriti 
sa resornim ministarstvima da šoldi Europske unije trebaju završiti i negdje  drugdje, 
nego u 5 Slavonskih županija. Nije jednostavno, razumijemo da njima nije lako i da 
treba pomoći, ali ne naustrb drugih što se često, nažalost, i dešava i to sam rekao i 
ministrici i premijeru kako u Puli tako u Zagrebu. Vjerujem da, bez obzira na to, naći 
ćemo načina kako zajedno  sa Ministarstvo ići korak po korak, ali te nepravde, 
vjerujte da čovjeka bole, kada vidite da jeste spremni, ali netko vam u startu zalupi 
vrata. Bez obzira na to sve skupa, ja jesam optimista i što se tiče mogućnosti, sasvim 
sigurno ne živimo u izoliranom svijetu ili debelim zidovima kako bi nekima pasalo da 
živimo, nego smo svjesni svih realnosti na terenu i zato. Suradnja i sa javnim i sa 
privatnim sektorom, suradnje sa vama. Ja sam uvjeren da će Istarska županija biti 
upravo to što je rekao gospodin Petar Macura, a to je, ja bih rekao, jedna Branka 
Vlasić koja svake godine u najboljim godinama skakala i Sandra Perković, svake 
godine par centimetara više baci, a to je vjerujte puno više nego par metara onih 
Šimićevih ili drugih bacačica diska koje su ispod 50 metara. 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Županu na danim odgovorima. Daje na 
glasanje  Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje 01. siječnja do 30. 
lipnja 2018. godine, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština sa  37 glasova «ZA», 
bez glasova «PROTIV» i 2 «SUZDRŽANA» glasa usvojila 

I  Z V  E Š Ć E  

 o radu Župana Istarske županije za razdoblje 01. siječnja do 30. lipnja 2018. godine 

AD – 5 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Polugodišnjeg  
izvještaja o izvršenju Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske 
županije za razdoblje od 01.01. do 30.06. 2018. godine 
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Skupština je jednoglasno  bez rasprave i primjedbi jednoglasno usvojila 

I Z V J E Š Ć E 

 o radu Župana Istarske županije za razdoblje 01. siječnja do 30. lipnja 2018. godine 

AD – 6 Prijedlog Odluke o zaduživanju Istarske županije 
 
Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan IŽ Valter Flego. 
Obrazloženje je dala TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za 
financije i proračun IŽ, koja je kratko vezano  za Odluku o zaduživanju Istarske 
županije, koja prethodi dobivanju suglasnosti Vlade Republike Hrvatske za 
zaduživanje. Od prošle godine nabava  kreditnih sredstava izuzeta je iz postupka 
javne nabave, pa smo u svrhu dobivanja najpovoljnijih uvjeta kredita uputili poziv 
za dostavu ponuda na adrese svih najvećih banaka u Republici RH. U pozivu smo 
definirali iznos kredita 65.000.000,00, rok otplate 15 godina i zatražili smo fiksnu 
kamatnu stopu u kunama odnosno raniju kamatnu stopu uz kamatnu klauzulu u 
eurima. Ponude su nam dostavile 4 banke, najpovoljnija je  bila ponuda Privredne 
banke Zagreb, koja je ponudila zatraženi iznos i na rok od 15 godina uz fiksnu 
kamatnu stopu u kunama u visini od 1,75 %. Imate u  članku 2. Prijedloga Odluke 
sve uvjete. 
Kredit se planira koristiti kako stoji u članku 1. za kapitalne projekte, izgradnje i 
rekonstrukcije objekata društvene infrastrukture. Korištenje bi trebalo biti završen 
krajem 2020. godine, a početkom 2021. će se krenuti sa otplatom kredita. Otplata 
će se na godišnjoj razini kretati u visini od oko 4.900.000,00 kuna, a u 
ovogodišnjem anuitetu sudjeluje i Grad Pula, koja sufinancira 50 % izgradnje 
medicinske škole. 
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje pročelnici na obrazloženju. Otvara raspravu 
za Klubove vijećnika za koju se javlja vijećnica Sanja Radolović. 
 

SANJA RADOLOVIĆ, kaže da e Klub vijećnika SDP uvijek podržati ovakve 
projekte zato što smatramo da je uz podizanje samog gospodarstva upravo 
nekakve osnovice cjelokupnog društveno-gospodarskog razvoja uz obrazovanje, 
zdravstvo, socijalnu skrb. Međutim, mene tu zanimaju dvije stvari. Kako se radi, 
dakle, o zaduživanju same Istarske županije, zanima me da li  nam možete još 
nešto reći na današnji dan ili barem otprilike kolika je zaduženost ove županije i 
kako se ipak radi, dakle, za starije osobe Alfredo Štiglić u Puli, a pitala sam 
Župana na posljednjoj sjednici u srpnju kakva je situacija sa rješavanjem 
imovinsko-pravnih odnosa vezano sa VMO-om i pitanje same zgrade, pa me 
zanima da li ima kakvih pomaka po tom pitanju. 
 

PREDSJEDATELJICA, utvrđuje da se više nitko ne javlja za raspravu pa daje 
riječ pročelnici TATJANI MATOŠEVIĆ, da odgovori na postavljeno pitanje. 
 

TATJANA MATOŠEVIĆ , kaže da je naviknuta promtno odgovarati. Stopa 
zaduženosti, dakle, uključujući i novi anuitet iznosi 16,9 % od plaće. 20 % je  
dozvoljena po zakonu u Proračunu.. 
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PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  pročelnici i daje riječ ŽUPANU IŽ Valteru 
Flegu. 
 

ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović na odličnom pitanju i kaže da 
se zbilja  rijetko iznervira, ali kada čujem tu temu malo tlak vjerojatno mi skoči. 
Zašto to kažem? Zato, jer nevažno,  da li u Raši, da li u Štigliću, da li u nekom 
drugom domu, vi znate tko zadnji 20 ili 30 godina   ulaže. To je osnivač, to je 
Istarska županija. Vi znate tko iz svojih sredstava izdvaja novac da bi te ustanove 
mogle funkcionirati. To je osnivač, to je Istarska županija . Vas će dočekati, rekao 
sam prije na rebalansu, ali i na Proračunu, jedna lijepa feta povećanja novaca od 
obaveza za starije i nemoćne ako ne želimo dignuti cijenu smještaja. Zašto? Jer, 
je popularan ministar postigao sporazum, potpisao sa zaposlenicima, što je meni 
jako drago, o povećanju plaće za 6 %. Tko to plaća tih 6 posto povećanje plaće? 
Osnivač, Istarska županija. Dakle, tako je lako biti popularan i igrati se s nama i 
potpisati u startu i to sve skupa je naš sustav socijalne skrbi i pitanje je gdje ti naši 
šoldi završe. A zašto kažem da  sam bio nervozna ? Zato, jer smo mi dobili  jedno 
pismo Hrvatskog zavoda za mirovinsko osiguranje gdje oni nama predlažu da 
idemo   razgovarati , jer su voljni to prodati. Dakle, država bi nama  prodala 
domove za starije odnosno Zavod da mi to kupimo i da malo još napunimo 
državni proračun. Ne vjerojatno. Dakle, nevjerojatno, jer sam, naravno, nakon 
toga razgovarao i sa premjerom i sa ministrima i sa ministrom državne imovine, i 
zdravstva i socijalne skrbi i sa ministricom Murganić, bog zna koliko puta, i na 
kraju balade nema odgovora, ali sam onda učinio varijantu b) s obzirom da nije to 
samo istarski problem, nego hrvatski, iste probleme ima Primorsko-goranska. 
Dubrovačko-neretvanska, Krapinsko-zagorska, bilo koje županije  Hrvatske, i 
posvud je ista situacija. I, dakle, valjda bi ljudi htjeli prodavati domove osnivačima 
i mi smo snažno išli protiv toga i kao Zajednica županija i ja kao Istarski župan i 
tražim da se to prepusti osnivačima. Ono što je najzanimljivije u cijeloj ovoj prč e 
novi Zakon o državnoj imovini gdje mislim u članku 68., koliko mi je u glavi, kaže 
taj članak da gdjegod država ima vlasništvo nad upravo  takvim objektima, 
nevažno da li socijalne skrbi, zdravstvene, školske, bilo koje, država a) na dan 
1.01. prošle godine, prije nego je zakon išao u proceduru, odvija se ta djelatnost u 
toj zgradi, i osnivači su b) jedinice lokalne regionalne samouprave država po 
novom zakonu poklanja ili ustupa tim općinama, gradovima  i županijama koji su 
osnivači takvih ustanova, te nekretnine. Naravno, to se odnosi na državu, a ne 
odnosi se na Hrvatski zavod za socijalno, imovinsko ili kojigod zavod odnosno na 
van proračunske fondove, što m i rekao ministar jedan, drugi, treći, umjesto tog 
razloga oni nama nude otkup. Dakle, to je baš nevjerojatno, ali naravno da nas 
neće to zaustaviti da ne radimo daljnje projekte i programe. I naravno da ćemo 
dovršiti sve planirane stvari i u Novigradu i  sada radimo projekt naše, sutra ćemo 
obnoviti depandanse u Krležinoj, jer je veliki pritisak, prije svega, dementnih 
osoba odnosno njihovih bližnji da se štićenici zbrinu i vjerujem da će razum 
pobijediti i da konačno, što bi rekli Dalmatinci će se vratiti dite materi odnosno te 
zgrade osnivačima koji unutra se brinu za poslovanje tih ustanova  više od 27 
godina. 
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje Župana na danim odgovori. Zaključuje 
raspravu i daje na glasanje  Prijedlog Odluke o zaduživanju Istarske županije, te 
nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno, donijela 
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     O D L U K U 
                                        o zaduživanju Istarske županije 

AD-7 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta 
Opće bolnice Pula 

PREDSJEDATELJICA, utvrđuje da su vijećnici dobili potrebne materijale, da 
nije potrebno uvodno obrazloženje, da se radi o tehničkim promjenama. Otvaram 
raspravu za Klubove vijećnika, za koju se javila Sanja Radolović, u ime Kluba SDP-
HSU. 

SANJA RADOLOVIĆ, kaže da se ne bi baš složila da su to nekakve tehničke 
promijene što se tiče bolnice «Martin Horvata» u Rovinju, da je  bila inspekcija, da je 
utvrdila da treba neke stvari popraviti. A što se tiče Opće bolnice Pule rekla bih da je 
to možda banalan, ali opet eklatantan  primjer ono što je sam vijećnik rekao da nama 
nužno fali liječnika. Znači, mi danas mijenjamo Statut zato što bolnica zbog 
prezauzetosti liječnika ne može skupiti kvorum na samom Povjerenstvu za lijekove. 
Dakle, to nije krivnja same bolnice, ali mene zaista zanima da li je uvažen onaj moji 
prijedlog gdje je Zaključak, koji smo svi ovdje lijepo jednoglasno donijeli i da li se 
zatražili od Ministarstva zdravstva i svih aktera  Hrvatskom zdravstvu da se  u ovoj 
Skupštini Istarske županije održi tematska sjednica gdje vjerujem da bi predstavnici 
svih političkih stranaka i onih koji su na poziciji na nacionalnoj  razini, ali i oni koji su u 
opoziciji, a bi imali puno, puno pitanja, kao što je nedostatak kadrova, rješavanja 
pitanja hitne službe u Puli onkološka mreža što se tiče u Istri, rješavanje problematike 
korištenja bolnica  u Izoli, a i  konačno pitanje problema same izgradnje bolnice.   

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović i kaže da  njezin  
prijedlog sa ranije sjednice Županijske skupštine za održavanje tematske sjednice 
prihvatio, da se na tome radi i da će svi vijećnici biti obaviješteni  kada će se sjednica 
održati. 

Zaključuje raspravu i  daje na glasanje Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti 
na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula, te nakon glasanja utvrđuje da je 
Skupština  jednoglasno, donijela .                                     

 O D L U K U 

o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula 

AD – 8 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene statuta 
Bolnice za    ortopediju i rehabilitaciju «Prim.dr. Martin Horvat Rovinj» 

Skupština je bez rasprave jednoglasno  usvojila 

O D L U K U 

o davanju suglasnosti na Izmjene statuta Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju 
«Prim.dr. Martin Horvat Rovinj» 
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AD – 9 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Regionalnog programa 
uređenja i upravljanja morskim plažama Istarske županije 

Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan IŽ. 

PREDSJEDATELJICA, utvrđuje da nije potrebno uvodno obrazloženje. 
Otvara raspravu za Klubove vijećnika, za koju se javlja vijećnica Sanja Radolović, 
Klub vijećnika SDP-HSU. 

SANJA RADOLOVIĆ, ima samo jedno kratko pitanje. Ne poznajem baš 
previše taj zakonski okvir, zanima me samo plaže koje nisu unutar ovog regionalnog 
programa, dakle, da ne mogu dobiti sredstva od Ministarstva turizma, ali me zanima 
što je s onim plažama, dakle, koje su pod koncesijom, da li te plaže, neovisno o tome, 
da li kandidiraju jedinice lokalne, da li moraju biti u tom regionalnom programu ili ne. 

I još jedna stvar. Isto tako me zanima kakva je situacija što se tiče, budući da 
se radi o programu uređenja plaža, kakva je situacija što se tiče postavlja tih 
nekakvih tabli, pa sve plaže koje su pod koncesijama i one nekakve propulzivnije, da 
tako kaže, koje posjećuju i više domaće stanovništvo i turisti.  

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje vijećnici Sanji Radolović. Pošto se više 
nitko ne javlja za riječ daje riječ pročelnici Upravnog odjela za turizam IŽ, gospođi 
Nadi Prodan Mraković, da odgovori na postavljena pitanja, 

NADA PRODAN MRAKOVIĆ, zahvaljuje vijećnici Sanji  Radolović na 
postavljenom pitanju i kaže što se tiče programa uređenja i upravlja morskim 
plažama u Istri da, dakle, samo one plaže koje su u Regionalnom planu mogu dobiti 
sredstva od Ministarstva turizma i to su samo plaže koje su u vlasništvu pod 
upravljanjem jedinica lokalne samouprave. Dakle, tu nema plaža koje su pod 
koncesijom hotelijera, uopće nemaju mogućnosti oni povući sredstva kroz taj fond, 
nego isključivo javnim natječajem preko jedinica lokalne samouprave. 

Što se tiče drugog pitanja, Regionalni plan ne uređuje taj dio. Da, to su, dakle, 
područja koncesija,  ne znam, što se tiče kontrole., da li  neko gleda za postavljanje 
tabela. No, ono što ja mogu  reći vezano za ovo ređenje što je vezano za Regionalni 
plan i uređenje plaža od strane jedinica lokalne samouprave one to, dakle, redovito 
čine ovisno o plaži koju uređuje, ovisno o temi, ovisno  tome što žele polučiti na 
plažama i mislim da  to većinom su plaže koje su u su sportsko-rekreativnog 
karaktera, obitelji za plaže i onda da imaju sukladno tome i informacije na plažama 
vezano za to. 

Što se tiče koncesionara oni opet sami  vezano za svoje interese postavljaju 
tabele. 

Još je jedna zanimljiva stvar. Župan je to već  rekao da mi pratimo realizaciju  
Regionalnog programa uređenja morskim plažama, samo realizaciju tog program 
između 2015. do danas je negdje od samog javnog sektora zajedno sa sredstvima 
koja su povučena od Ministarstva turizma, negdje 130.000.000,00 kuna uloženo u 
plaže i sve više je uređenih plaža, kao što sam rekla, tematiziranih i one su 
tematizirane  najviše kao obiteljske, sportsko-rekreativne plaže, koje su dostupne za 
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invalide, zatim spremne za pse itd. Ima ih dosta tematiziranih, koje su jedinice 
lokalne samouprave uključile prilikom uređenja. 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje pročelnici za odgovorima. Zaključuje 
raspravu za Klubove vijećnika, otvara pojedinačnu  raspravu za koju se nitko ne javlja 
za riječ, zaključuje raspravu i daje na glasanje  Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Regionalnog programa uređenja i upravljanja morskim plažama Istarske 
županije, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno, donijela 

 O D L U K U 

o izmjenama i dopunama Regionalnog programa uređenja i upravljanja morskim 
plažama Istarske županije 

AD -10 Prijedlog Rješenja o izboru članova i zamjenika članova Savjeta 
mladih Istarske  županije. 

NEVIA POROPAT, predsjednica Komisije za izbor i imenovanja, kaže da 
nastavno na Odluku o osnivanju Savjeta mladih Istarske županije  Komisije za 
izbor i imenovanja, održane u petak 21. rujna 2018. godine, nakon  dva javna 
poziva  za isticanje kandidatura uspjela je sastaviti listu članova i članica Savjeta 
mladih i to ne u propisanoj broju. Odluka je definirala 11 članova, mi smo  uspjeli 
skupiti 10 članova i članica  i  njihovih zamjenika  odnosno zamjenica, pa ne znam da 
li ima potrebe da vam čitam sve, vi ste dobili u materijalima odnosno zapisniku 
Skupštine  imena i prezimena kandidata i kandidatkinja i njihovih zamjenika i 
zamjenica, odnosno da nema potrebe da sve čitamo.  
Komisija je na svojoj sjednici donijela još jedan Zaključak, pa ako se vi slažete, 
predlažemo da se glasovanje provede javno, iako je po Odluci predviđeno tajno 
glasanje. Pošto imamo samo 10 kandidata i njihovih zamjenika i zamjenica, mislim 
da nema potrebe da idemo u izradu listića i da se glasovanje provodi tajno. 
 

PREDSJEDATELJICA, ističe, ako  su vijećnici za da se glasa javno, smatra 
da je to u redu, pa da se pročitaju imena onih koji su izabrani. 
 

NEVIA POROPAT, navodi da su na temelju dva raspisana Javna poziva 
pristigle kandidature za članove Savjeta mladih i to od potrebnih jedanaest pristiglo je 
samo deset prijava. 
Kandidature za Savjet mladih IŽ prijavili su sljedeći kandidati 
: 

1. Alen Gržinić, kandidat / Bruno Jurada, zamjenik kandidata 

2. Paulo Načinović, kandidat / Elin Glavičić zamjenica kandidata 
3. Luka Premate, kandidat / Marko Zubonja, zamjenik kandidata 
4. Patricija Šuster, kandidatkinja / Romina Popović, zamjenica kandidatkinje 
5. Ivona Peruško, kandidatkinja / Paola Tanković, zamjenica kandidatkinje 
6. Virna Kisiček, kandidatkinja / Karla Havić, zamjenica  kadidatkinje 
7. Gabriela Makovac, kandidatkinja / Ariana Jugovac, zamjenica kandidatkinje 
8. Ivana Pajković, kandidatkinja / Tea Cvek, zamjenica kandidatkinje 
9. Giorgia Grbac, kandidatkinjaTijana Živko, zamjenica kandidatkinje 
10. Karla Pilat, kandidatkinja / Željka Nefat, zamjenica kandidatkinja 
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Kao što sam  već rekla, fali  nam još jedan kandidat odnosno kandidatkinja i 
zamjenik i zamjenica. 
Imam i popunjenu listu odnosno članova što je predviđeno samom Odlukom, pa 
ćemo mi kao Komisija na idućoj sjednici  donesti Zaključak vezano za isto. Raspisati 
ćemo još jedan poziv, vidjet ćemo na idućoj sjednici. 
 

PREDSJEDATELJICA, zahvaljuje  predsjednici  Izborne komisije i stavlja na 
glasanje  prijedlog kako ga je predložila, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština 
prihvatila prijedlog kako ga je u ime Komisije predložila  njezina predsjednica Nevija 
Poropat. 
Ovime je dnevni red iscrpljen. 
 
Naredna sjednica je predviđena za 19.011.2018. godine. Sjednica je zaključena u  
13,15 sati. 
 
 
 
 
ZAPISNIK VODIO:                                                                        PREDSJEDAVALA                                                                                                          

           
IVAN KLARIĆ                                                                             TAMARA BRUSSICH 
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